
با امواج زيانبار واى فاى چه كنيم؟

 زندگى/ كوروش مرواريد: دور قرار دادن مودم واى 
  فاى از شخص كاربر لپ تاپ، گوشى و تبلت فايده چندانى 
ندارد، زيرا خود لپ تاپ، گوشى و تبلت موج قوى واى  
فاى توليد مى كنند كه كاربر را به دليل مجاورت با اين 
دستگاه ها تحت تأثير قرار مى دهد. بنابراين تنها مزيت 
دورى از مودم واى فاى براى اشخاصى است كه در حال 
كار با لپ تاپ و گوشى و تبلت نيستند، مثلاً كودكان. 

بهترين روش براى حذف امواج زيانبار الكترومغناطيس، 
اســتفاده از كابل شــبكه براى اتصال رايانه و لپ تاپ به 
مودم و خاموش كردن سيگنال بلوتوث و واى فاى مودم، 
لپ تاپ و رايانه است، اما اين روش متأسفانه براى تبلت 
و گوشى قابل استفاده نيست، زيرا قابليت اتصال كابلى 
را ندارند. لازم به ذكر اســت، استفاده از هندزفرى هاى 
بلوتوثى و موس و صفحه كليد بى سيم هم مضرات امواج 
واى فاى را دارد كه به دليل نزديك بودن هندزفرى، موس 
و صفحه كليد به دست و بدن، امواج شديدترى دريافت 
مى شــوند. در خصوص گوشــى و تبلت و سيگنال هاى 
آن ها هم بايد گفت، سيگنال هاى زيانبار در شرايطى كه 
ارتباط بلوتوث و واى فاى و ديتا فعال اســت يا در حال 
مكالمه يا رد و بدل پيامك يا جابه جايى بين آنتن هاى 
بى تى اس هستيم - در حال حركت بودن- به بيشترين 
شدت مى رسند، بنابراين در صورت نياز نداشتن به اتصال 
دايمى بلوتوث، واى فــاى و ديتا، بايد آن ها را غيرفعال 
و هنگام نياز، دوباره آن ها را روشــن كرد، زيرا گوشى و 
تبلت در حالت غيرفعال بودن ارتباط ديتا، بلوتوث و واى 
 فاى، سيگنال هاى زيانبار كمى توليد مى كنند و فقط در 
حال گوش كردن به سيگنال هاى آنتن هاى بى.تى.اس 
اطراف هستند. همچنين بهتر است، در صورت بى نيازى 
به شبكه 3G و 4G، گوشى و تبلت در حالت 2G قرار 
داده شــوند تا امواج زيانبار، كمتر شده و مصرف باترى 
آن ها هم كاهش يابد. بسيارى افراد عادت دارند شب ها و 
هنگام خواب، مودم خود را روشن بگذارند، در حالى كه 
مودم ممكن اســت فاصله زيادى هم با آن ها يا خانواده 
و كودكانشــان نداشته باشــد. با توجه به مضرات امواج 
واى فاى توصيه مى شــود پيش از خواب، دستگاه مودم 
خــود را خاموش كنيد. اگر همه اين كار را انجام دهند، 

امواج واى  فاى همسايگان نيز به حداقل خواهد رسيد.

«ورزش» در كاهش وزن آقايان مؤثرتر است!
 ترجمه/ مريم سادات كاظمى: بررسى هاى جديد نشان مى دهد، 
انجام تمرينات ورزشى براى كاهش وزن در آقايان نسبت به خانم ها 

مؤثرتر است.
آمريكايى  پژوهشــگران 
بتازگــى بررســى روى 
آزمايشگاهى  موش هاى 
تأثير  تــا  دادند  انجــام 
ورزش بر اساس جنسيت 
ايــن  در  بشناســند.  را 
باره در يــك برنامه 10 
موش هــاى  هفتــه اى، 

آزمايشــگاهى مجبور به انجام تمرين شديد روى تردميل شدند و 
در كنار آن رژيم غذايى سرشــار از چربى نيز داشتند. نتايج نشان 
داد، موش هاى مذكر كه به طور مرتب ورزش كرده بودند، موفق به 
كاهش وزن و اشــتهاى قابل توجهى نسبت به همنوعان بى تحرك 
خود شــدند. جالب تر اينكه چنين كاهش وزنى در مورد موش هاى 

مؤنث چندان قابل توجه نبود.
راز اين مســئله به پروتئينى به نام اينترلوكيــن 6 (IL6) مربوط 
مى شــود كه بويژه در سلول هاى سيستم عصبى و عضلات ساخته 
مى شــود. اين پروتئين عملكردهاى متفاوتى دارد؛ در روند بهبود 
زخم و انعقاد خون مؤثر بوده، توليد آنتى كورها را تسهيل مى كند 
و در بســيارى واكنش هاى ضد التهابى نقش دارد و به طور خلاصه 

پروتئينى ضرورى براى بدن به شمار مى رود.
پژوهشگران دريافتند، تمرينات ورزشى منظم در مردان با كاهش 
ســطح IL6 موجود در هيپوتالاموس همراه اســت كه مى تواند بر 
اشتها تأثير بگذارد. برعكس، ميزان اين پروتئين در هيپوتالاموس 
موش هاى مؤنث طى 10 هفته ورزش، بسيار افزايش مى يابد كه در 

واقع تأثيرى معكوس دارد.
البته بايد توجه داشت، چنين مقايسه اى نبايد خانم ها را از ورزش 
بــازدارد، زيرا انجام حداقل 30 دقيقــه ورزش روزانه ضامن حفظ 
تندرستى، افزايش ميل جنسى و بهبود خُلق و خو مى شود كه اگر 
در كنار برنامه غذايى متنوع و متعادل باشد، در حفظ تناسب اندام 

نيز مؤثر خواهد بود.
 www.Top Santé.fr:منبع 

آى تى دانستنى هاى 

سلامت كلينيك 

نرم افزار همراه بازار فناورى

گجت نيوز: مرورگر فايرفاكس Focus تاكنون يك ميليون بار توسط كاربران 
پلتفرم اندرويد دانلود شده است. اين موضوع نشان دهنده كارايى فراوان و محبوبيت 
برنامه «موزيلا فوكوس» است. از آنجايى كه گشــت و گذار در دنياى مجازى وقت 
زيادى از ما مى گيرد و حفظ حريم  خصوصى نيز اهميت زيادى دارد، برنامه  هاى بلاك 
تبليغات اندرويد و  اى او اس محبوبيت خاصى نزد كاربران دارند. اين دسته از ابزارها 
نه تنها از مشاهده متون زائد و آزاردهنده جلوگيرى مى كنند، بلكه با صرفه جويى در 
داده هاى تبادل شده، سبب صرفه جويى در وقت و هزينه مى شوند. شركت موزيلا 
نيز دقيقاً با همين هدف مرورگر ضد تبليغات فايرفاكس Focus را توسعه داده است.  
اين مرورگر به سه قابليت جديد نيز مجهز شده است. از اين پس، از ويديوهاى تمام 

صفحه و همچنين قابليت دانلود فايل پشتيبانى مى شود. بخش اعلانات نيز به روزرسانى شده است. اين تغييرات در حال حاضر فقط در نسخه 
اندرويد مرورگر Firefox Focus اعمال شده اند و كاربران مى توانند نسخه جديد را از فروشگاه گوگل پلى دريافت كنند.

فايرفاكس Focus از مرز 1ميليون دانلود گذشت
 

مهر: پژوهشگران در يك شركت دانش بنيان موفق به ساخت و توليد فوم ضد 
عفونى كننده دست با فناورى نانو شدند. بررسى محصولات نانو و ارائه تأييديه 
نانو مقياس به آن ها از جمله فعاليت هاى مهم ســتاد توسعه فناورى نانو از سه 
سال گذشــته بوده است. با رشد جمعيت جهان و گســترش بيمارى ها، شمار 
ميكروارگانيسم هاى مقاوم در برابر آنتى بيوتيك ها افزايش مى يابد و عفونت ها 
نيز از طريق اين ميكروارگانيسم ها منتشر مى شوند. با افزايش آگاهى مردم از 
مقوله ســلامت، مردم توجه خود را به آموزش و محافظت خود در برابر عوامل 

بيمارى زاى مضر بيشتر كرده اند. 
يون هاى نقره و تركيبات آن براى طيف وسيعى از باكترى ها بسيار كشنده 

هستند. آن چنان كه استفاده از نقره در شكل هاى مختلف، روشى رايج براى محافظت در مقابل باكترى ها است كه در شكل 
فوم نانويى به توليد رسيده و به بازار مصرف راه يافته است.

فوم نانوى ضدعفونى كننده دست راهى بازار شد

 ايسنا  اين روزها پس از انتشار 
اخبار مربوط بــه قتل «آتنا»، هر 
چند روز يك بار شــاهد انتشار و 
دست به دست شدن اخبار و تصاويرى باعنوان 
«كودك گمشده» در فضاى مجازى و شبكه هاى 

اجتماعى هستيم.
انتشار تصاوير و اخبار «كودك ربايى» در فضاى 
مجازى در حالى صورت مى گيرد كه بسيارى 
از آن ها قديمى و يا حتى غير واقعى هســتند 
و آنگونه كه رئيــس پليس پايتخت مى گويد: 
آخرين آمار مربوط به كودك ربايى در تهران 
تنها دو مورد اســت كه يكى از آن ها «يوسف» 
بود كه كودك ربوده شــده پس از تحقيقات 
پليس، شناسايى و به خانواده اش تحويل داده 
شــد و پرونده دوم نيز مربوط به نوزادى است 
كه به دليل بــى احتياطــى والدينش ربوده 
شــده اســت و وضعيت او همچنان در حال 

پيگيريست.
حال پرسش اصلى اينجاست كه آيا پس از قتل 
آتنا آمار مربوط به گم شــدن كودكان افزايش 
يافته و يا اينكه فضاى مجازى زمينه انتشــار 
چنين اخبارى را بيش از گذشــته فراهم كرده 

است؟
دكتــر امــان االله قرائى مقدم، آسيب شــناس 
اجتماعى با اشــاره بــه علل افزايش انتشــار 
اخبار مربوط به گم شــدن كودكان در فضاى 
مجــازى مى گويد: ايجاد آگاهــى، فروريختن 
ترس از افشــاى حقايق و ايجاد هراس عمومى 
در اذهان عمومى از علل گســترش اين اخبار 
در فضاى مجازى هســتند. به همين دليل در 
حال حاضر بســيارى از حريم ها شكسته شده 
است و خانواده  هايى كه كودكانشان در معرض 
شرايطى مانند ستايش و آتنا بوده و گم شده اند 
از طريق انتشار اين اخبار در فضاى مجازى به 

دنبال يافتن سريع تر آن ها هستند.
اين جامعه شــناس با بيان اينكه بيشتر ديده 
شدن موارد گم شدن كودكان در فضاى مجازى 
به معنى افزايش آمار در اين رابطه نيست اظهار 
مى دارد: اگرچه نمى توان افزايش آمار گم شدن 
كودكان و تعرض به آنــان را انكار كرد، اما در 
هفته  هاى گذشته موج جديدى در وقوع چنين 
حوادثى راه نيفتاده است و اين مسائل پيش از 

اين نيز وجود داشته اند.
اين آســيب شــناس اجتماعى با بيان اينكه 
اين اخبار در گذشــته به دليل بسته و محدود 
بودن ارتباطات رســانه اى، امكان بروز و تبلور 
نمى يافتند مى گويد: حادثه «آتنا» و «ستايش» 
خانواده ها را با مســئله جديــدى رو  برو كرده 
اســت. براى مثال در گذشته خانواده ها نسبت 
به مراقبــت از كودكان و بخصــوص دختران 
حساسيت هاى بالايى داشتند، در حال حاضر 
نيــز اين موج دوباره شــكل گرفته كه بايد در 

جهت تقويت آن كوشيد.

نفع  به  اجتماعى  هراس  ايجاد  وقتى   
جامعه است

قرايى مقدم حادثه قتل «آتنا» و «ســتايش» را 
همچون يك «دانشگاه» و «كلاس درس» مى داند 
و مى گويد: به وجود آمدن نوعى هراس اجتماعى 
ناشى از اين حوادث به نفع جامعه است. براى 
والدينى كه از نظارت و كنترل بر فرزندان غافل 
شــده اند اين هراس موجب شده است تا آن ها 
مواظب رفتار ها و مناسبات ارتباطى كودكان و 

نوجوانانشان باشند.
وى عنــوان مى كند: در حال حاضر اين هراس 
در حد نرمال و طبيعى بوده و ســبب شــده 
تــا خانواده  ها بيــش از پيش مراقب باشــند. 
همچنين در ســطوح بالاتر مانند حكومت نيز 
حساســيت هاى جديدى درباره ميزان امنيت 

اجتماعى به وجود آمده است.
وى با تاكيد بر ضرورت ورود اين آموزش ها به 
كتاب هاى درســى در آموزش و پرورش يادآور 
مى شود: خانواده  ها نيز بايد روابط دوستانه  ترى 

با فرزندانشان داشته و درباره احوال آن ها با خبر 
باشند تا از وقوع حوادث مشابه جلوگيرى كنند.

 تضعيف امنيت عمومى با انتشار اخبار 
كودك ربايى

دكتــر مجيد ابهرى، گم شــدن اطفال در هر 
كشــورى را موضوعى طبيعى و ناشى از نبود 
مراقبت صحيح، ضعف كنترل يا بيمارى هايى 
مانند ضعف شــنوايى يــا بينايى دانســته و 
مى گويد: هيچ ارتباطى بين حادثه  اى كه براى 
آتنا اتفاق افتاد و اين تصور كه آمار مربوط به گم 

شدن كودكان افزايش يافته است وجود ندارد.
وى با انتقــاد از اينكه در حــال حاضر برخى 
افراد با اســتفاده از شــرايط پيش آمده اقدام 
به شــايعه  پراكنى و فرضيه سازى  هاى بيهوده 
مى كنند ادامه مى دهد: چنين رفتارهايى سبب 
ايجاد دلهره و اضطراب اجتماعى بى مورد بين 

خانواده  ها مى  شود.
 اين آسيب  شناس اجتماعى راه  حل پيشگيرى 
از ايجاد چنين فضايى را در جامعه اطلاع  رسانى 
شــفاف مســئولان و نهادهاى مرتبط دانسته 
و مى افزايد: كاربران شــبكه هاى مجازى بايد 
براى حفظ امنيت روانى جامعه با شــبكه  هاى 
انتشــار دهنده اين شــايعات مقابله كنند و از 
بازنشــر اخبار ناموثق بپرهيزند و اجازه ندهند 
اخبار نادرستى مانند دزدى كودكان يا فروش 

اعضاى بدن آن ها در جامعه گسترش يابد.
ابهرى در ادامه به تبعات منفى هراس اجتماعى 
بدنبال انتشــار اخبار گم شدن كودكان اشاره 
و تصريح مى كند: تضعيــف امنيت عمومى و 
تخريب اعتماد اجتماعى از تبعات منفى هراس 
اجتماعى هستند كه در نهايت با انتقال يافتن 
به كودكان ســبب ايجاد كابوس هاى شبانه و 

ترس هاى  بى مورد در آن ها مى  شود.

تعميم هراس كاربران از يك رخداد در فضاى مجازى

تضعيف امنيت عمومى با گسترش شايعات «كودك ربايى» 

آزمون در گفت و گو با قدس

20 ميليون يورو
 براى انتقالم ؟
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جاى خالى نذر ديجيتال
 براى امام رضا (ع)

3000737274
سامانـه پيامكى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و ايد  ه 
هاى خود   را از طريق  اين 
پيامك  به صفحه زندگى 

ارسال فرماييد  .
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

ایرنا: وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی گفت: فضای فرهنگی باغ کتاب به هویت 
فرهنگی شهر بزرگ تهران که در معرض تهدیدات بسیاری است، هویت می دهد. 
سیدرضا صالحی امیری در بازدید از باغ کتاب افزود: فقدان الگوی مصرف درست 
در حوزه فرهنگی، مسئله اصلی حوزه فرهنگ و کتابخوانی کشور است. تاکنون 
نظام جامع مصرف فرهنگی در کشور تعریف نشده و باید به این نکته توجه داشت. 
صالحی امیری افزود: دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی می تواند به یک نهاد ملی 

و فرابخشی تبدیل شود و بر فرهنگ جامعه تأثیرگذار باشد. 

باغ کتاب به هویت بخشی فرهنگی تهران کمک می کند 

تسنیم: رئیس هیئت مؤسس و هیئت امنای دانشگاه آزاد گفت: آقای ناطق  نوری 
از عضویت در هیئت مؤســس این دانشگاه استعفا داده اما هنوز استعفای ایشان 
پذیرفته نشده است. علی اکبر ولایتی افزود: از آقای ناطق  نوری خواهش می کنیم 
استعفای خود را پس بگیرند زیرا حضورشان در دانشگاه آزاد مغتنم است. باز هم 
از ایشان حضوراً درخواست خواهیم کرد که استعفای خود را پس بگیرند. او درباره 
استعفای سیدحسن خمینی از عضویت در هیئت مؤسس و هیئت امنای دانشگاه 

آزاد نیز گفت: ایشان استعفا نداده اند.

خبرهای ولایتی درباره اعضای هیئت مؤسس دانشگاه آزاد 

مهر: مصطفی رحماندوســت گفت: خرید کتاب توسط والدین برای بچه ها قابل 
قدردانی اســت اما این امر در حد مطلوب نیست. اگر در ادبیات کودک و نوجوان 
آســیب وجود دارد، به دلیل پایین بودن سطح مطالعه است. اینکه والدین حاضر 
هستند برای پوشاک هزینه های زیادی پرداخت کنند اما برای کتاب نه، یک مشکل 
فرهنگی را نشان می دهد و نه اقتصادی را. والدین قدرت انتخاب کتاب مناسب برای 
فرزندان خود را ندارند و بچه ها نیز به رنگ و ظاهر کتاب توجه می کنند. بنابراین 

کتاب برای بچه ها می خوانیم اما کودک علاقه مند به کتاب نمی شود. 

خرید کتاب در حد مطلوب نیست 

برگزاری نمایشگاه  در شهرهای مختلف کشور 

»زیر سایه خورشید« عطرکتاب را در ایران می پراکند 

فرهنگ: برنامه های دهه کرامت به مشــهد و قم محدود نمی شود. همان طور که امام رضا)ع( نور چشم و 
امید دل همه ایرانیان است، جشن های مردمی و رسمی این دهه نیز در سراسر کشور و با عنوان »زیر سایه 
خورشید« برگزار می شود. یکی از نکته های قابل توجه در برگزاری جشن های مردمی »زیر سایه خورشید« 
این است که همزمان با اجرای سراسری آن، هدف گذاری های فرهنگی و اجتماعی نیز برای آن پیش بینی شده که یکی 
از آن ها گسترش فرهنگ کتابخوانی است. در همین راستا انتشارات »به نشر« وابسته به آستان قدس رضوی در تدارک 
برگزاری نمایشگاه های کتاب و محصولات فرهنگی در سراسر کشور است. حسین سعیدی، مدیرعامل »به نشر«، با اشاره 
به اعزام کاروان های »زیر سایه خورشید« برای برگزاری جشن های مردمی سالروز میلاد امام رضا)ع(، اظهار کرد: همراه با 
این کاروان ها، نمایشگاه کتاب و محصولات فرهنگی »به نشر« نیز به صورت سیار در برخی شهرهای کشور برگزار می شود. 
وی اهداف اجرای این طرح را گسترش کتابخوانی، ترویج فرهنگ رضوی و دسترسی مردم به کتاب ها و محصولات فرهنگی 
»به نشــر« دانست و گفت: تاکنون برگزاری این نمایشگاه ها در شهرهای تبریز، شهرکرد، طبس، همدان، تربت حیدریه، 
گلبهار، چناران و بجنورد قطعی شده و برگزاری این نمایشگاه ها در برخی دیگر از شهرهای کشور نیز در حال پیگیری 
است. انتشارات آستان قدس رضوی آمادگی دارد این نمایشگاه ها را در سایر شهرهایی که کاروان های »زیر سایه خورشید« 

به آن ها اعزام می شود، برگزار نماید. 
کاروان های »زیر سایه خورشید« با هدف برگزاری جشن های دهه کرامت از 22 تیرماه به 700 نقطه از ایران و 150 نقطه 
از 36 کشور اعزام شده اند. این کاروان ها 7 هزار برنامه فرهنگی را در قالب 40 عنوان در داخل و خارج از کشور با همکاری 

تشکل های مردمی و به میزبانی مردم هر منطقه برگزار می کنند.

خبر روز

و در این نزدیکی

گزارش خبری

ای ضریحت عشق!
 سیده تکتم حسینی   

ای سلام گرم خورشید از فراسوها به تو
شب پناه آورده با انبوه شب بوها به تو

بغض خود را ابرها پیش تو خالی می کنند
از غم صیادها می گویند آهوها به تو..

ای ضریحت عشق! از هرلذتی شیرین تر است
لحظه ای که می رسد دست النگوها به تو

چون کبوتر دست بر می داشتند از کوچ عشق
فکر می کردند اگر روزی پرستوها به تو
نسخه درماندگان است آب سقاخانه ات

ای که دارد بستگی تأثیر داروها به تو
نغمه نقاره یک سو، یک طرف هوهوی باد

من دلم را داده ام در این هیاهوها به تو

گزارشی از آیین شب شعر »بر آستان کرامت« 
و خدا خواست که قم قبله دل ها باشد 

 فرهنگ/ جلیل فخرایی  در شــبی روحانی در بارگاه مبارک امام 
منور رضوی)ع(، شب شعر »بر آستان کرامت« با حضور زائران و مجاوران 

در صحن جمهوری اسلامی این بارگاه عزیز  برگزار شد. 
در این برنامه که میزبان شــاعران آیینی قم نیز بود، مداحان و شاعران 
جان سروده های خویش را به پیشگاه امام مهربانی پیشکش کرده و مورد 

تشویق و شور زائد الوصف حاضران و مشتاقان اهل بیت قرار گرفتند. 
 مجید تال، شاعر جوان و آیینی قم، در این آیین ادبی اشعار زیبایی در 

وصف اشتیاق زیارت قرائت کرد. 
پس از محمدحســین نعیمی  با قصیده ای غرّا و بلند، حجت الاســلام 
سیدبشیر حسینی از شاعران شهر مقدس قم اشعاری در مدح حضرت 
معصومه)س( و امام رضا)ع( قرائت کرد. مسعود یوسف پور، شاعر آیینی 

خراسانی، هم اشعار پرشور خود را این گونه قرائت کرد: 
شب میلاد تو جان معتکف قم شده است
وسط صحن و سرا باز دلم گم شده است

از وجود تو شده خاک قُم این قدر عزیز
قم همان قم که نبی گفت به شیطان: برخیز

قم بهشت است، جز این چیست در اطراف حرم
علتّ نام گذاری »خیابان ارم«

و خدا خواست که قم قبله دل ها باشد
حرم تو، حرم حضرت زهرا باشد...

پس از وی، حجت الاســلام سید ابوالفضل مبارز نیز به قرائت اشعار ناب 
ولایی خویش پرداخت. شب شعر »بر آستان کرامت« که به همت اداره 
پاسخگویی به سؤالات دینی آستان قدس رضوی در حرم مطهر برگزار 
شــده بود، تا پاسی از شب با شور و تشــویق حاضران در صحن منور 
جمهوری حرم مطهر و با مداحی سرایشگران اهل بیت)ع( ادامه یافت. 
حجت الاسلام والمسلمین مهدی حسن زاده، رئیس اداره پاسخگویی به 
ســؤالات دینی آستان قدس رضوی، در حاشیه این مراسم به خبرنگار 
ما گفت: 2 شــب شعر دیگر نیز در راستای شــب های شعر بر آستان 
کرامت ، یک شب شعر در شب بزرگداشت شاهچراغ با حضور شاعرانی 
از شیراز و در شام میلاد عالم اهل بیت امام مهربانی ها حضرت علی بن 
موسی الرضا)ع( با حضور شــاعران آیینی خراسان در صحن جمهوری 
برگزار خواهد شد. شــایان ذکر است این مراسم که با حضور شاعرانی 
همچون احمــد حیدری، نوید اطاعتی، غلامرضا غلامپــور و با اجرای 
سیدرضا یعقوبی آل برگزار شد، شاهد مدیحه سرایی مرتضی ایرانمنش، 

احمد اسماعیل نژاد و سیدمحمد نوردی بود. 

یک پژوهشگر از ضرورت تولید محتوای رضوی برای فضای مجازی می گوید

j جای خالی نذردیجیتال برای امام رضا
 فرهنگ/ زهره کهندل   پنج دوره از برگزاری 
جشنواره رسانه های دیجیتال رضوی می گذرد اما 
بررســی آثار رسیده به این جشــنواره حاکی از 
آن اســت که در موضوع کلیدی فرهنگ رضوی 
و حضرت رضا)ع(، شــاهد فقر در تولید محتوای 
متناســب با فضای مجازی هســتیم درحالیکه 
می توان با بسترسازی لازم برای ورود نسل جوان 
به این حوزه و ایجاد انگیزه برای تولیدات محتوایی، 
شاهد موفقیت روز افزون در امر مهم فرهنگسازی 
در این زمینه بود. با توجه به گستردگی مخاطبان 
فضای مجازی، مسئولان فرهنگی بویژه مسئولان 
برنامه ریزی فضای مجازی کشور باید نگاه ویژه ای 
به این موضوعات داشته باشند. محمد هادی بیات، 
فعال فضای مجازی و پژوهشگر تحلیل محتوای 
فضای مجازی در گفت و گو با خبرنگار ما درباره 
اینکه چرا کانال هایی با محتوای مذهبی مشتری 
ندارد، می گوید: واقعیت این اســت که روی این 
حوزه کمتر کار کردیــم. او با بیان اینکه فضای 
اینترنــت در عین حال که اطلاعــات زیادی به 
مخاطب می دهد، باعث ترویج نادانی هم می شود، 
خاطرنشان می کند: در واقع دموکراسی سایبری 
باعث ترویج ناآگاهی در بسیاری از جوامع می شود 
اما چه باید کرد که مردم آگاه شوند؟ اگر مردم را 
به حال خودشــان رها کنیم که آگاه نمی شوند. 
مردم با حجم زیادی از اطلاعات در فضای مجازی 
مواجه هستند که عمق آن بسیار کم است چون 

پشتوانه تحلیلی ندارد. 

  فقط کپی پیست می کنند
چرا فضای مذهبی درفضای مجازی ضعیف است؟ 
بیات پاســخ می دهد: بچه مذهبی ها و متولیان 
مذهب به کپی پیســت روی آورده اند مثلاً گروه 
دو هزار نفری طلبه داریم که فقط کپی می کنند.

او با بیان اینکه حوزه دین همچون دیگر حوزه ها، 
نیاز به اتاق فکر اســت که تولید محتوا شــود، 
می گوید: مثلاً یک مطلب خوب درباره شــبهات 
آخرالزمان بنویســید در بسیاری از گروه ها دیده 
می شــود. اگر مطلب خرافه ای هم منتشر شود، 
در فضای مجازی منتشــر شده و باعث تضعیف 

باورها می شــود. به گفته این پژوهشگر، تبلیغ 
دینــی در فضای مجازی، چاقوی دو لب اســت 
چون لبه دیگر، شبهاتی است که جواب درستی 
به آن نمی دهند. بچه مذهبی ها گاهی به خودشان 
زحمت نمی دهند که بروند تحقیق کنند و تولید 
محتوا داشته باشند. درواقع فضای رسانه، فضایی 
هست که شــیطان در آن غلبه دارد و مضراتش 
بیشتر از مزایای آن است، متأسفانه ما هم در این 

حوزه ضعیف عمل کردیم.
  بیات، ایــن فضا را یک ظرفیت می داند که اگر 
ســراغ مباحث دینی نرویم، تبدیــل به تهدید 
می شود و عنوان می کند: فضای رسانه ای مناسبی 
برای پاسخگویی به شبهات نداشتیم و کارهای 
مقطعی و جزیره ای انجام شده اما مستمر نبوده 
است، اگر در فضای مذهبی، فکر و محتوا ایجاد 
نشود ظرفمان خالی است.نکته دیگر اینکه شبکه 

نداریم، شــبکه ای که بتواند کار مذهبی موثر و 
مســتمر درســت انجام بدهد. این فعال فضای 
مجازی معتقد اســت: فعالیــت دینی در فضای 
مجازی طوری است که برای فعالان آن، بیشتر 

جنبه سلبی دارد تا ایجابی. 
از سوی دیگر نه اتاق فکر برای تولید محتوا داریم 

و نه شبکه ای برای توزیع این محتوا.

 نذر که فقط نباید مادی باشد
اینترنت به عنوان رسانه ای نوظهور، مختص فضای 
مذهبی نیست و مردم نسبت به این موضوعات بی 
تفاوت شده اند چون محتوای ضعیف به خوردشان 
داده شده اســت. بیات با بیان این مطلب اضافه 
می کند: مردم نسبت به فضای دینی بی تفاوت 
شــده اند. متولی زیاد داریــم ولی متولی متعهد 
بسیارکم است درحالیکه علاقه مند هم زیاد داریم 
مثلاً در هفته عفاف و حجاب، آنقدر این دو واژه 
در رســانه ها تکرار می شــود که مخاطب را زده 

می کند، این ضد تبلیغ است.
او با اشاره به تولیدات جشنواره فرهنگی و هنری 
امام رضا)ع( خاطرنشــان می کند: خروجی این 
جشنواره در حوزه هنر باید دست به دست مردم 

بچرخد و اینترنت، ابزار خوبی برای این ماجراست. 
محتوای خوب داریم اما باید به جا استفاده شود. 
وی که سالهاست روی تبلیغات بر پایه محتوا در 
فضای مجــازی کار می کند، می گوید: در فضای 

مجازی، »محتوا« پادشاه است. 
متأســفانه ما در حوزه تبلیغ دینــی در فضای 
مجازی، ضعیف شده ایم. زمینه خوبی برای تولید 
محتوای فاخر داریم اما افرادی که باید خروجی 
جشنواره های فرهنگی، هنری را رسانه ای کنند، 
نگاه رســانه ای ندارند و دنبال رســانه ای کردن 

خروجی جشنواره ها نیستند. 
این کارشناس فضای مجازی خاطرنشان می کند: 
ایده های خوبی به جشنواره رسانه های دیجیتال 
رضوی رســیده اما واقعیت این اســت که نگاه 
بــه فرهنگ، نگاه دســته چندمی  اســت. برای 
جشــنواره های فرهنگی با رویکرد دینی، هزینه 
می شود و آثار زیادی هم به دبیرخانه می رسد اما 
نتیجه مورد انتظار را ندارد چون فکر اولیه درستی 

پشت آن نبوده است. 
بیات با تأکید بر اینکه سیاستگذاران فرهنگی باید 
از تولید و عرضه محصولات پاک حمایت کنند، 
می افزاید: هیئت های مذهبی ما ظرفیت بزرگی 
هستند که می توان از این شبکه بزرگ اجتماعی 
بهره مند شــد. چرا نباید منبراینترنتی داشــته 
باشیم؟ متأســفانه در جشنواره های فرهنگی به 
ایده توجه نمی شود. مفاهیم فرهنگی را دیجیتالی 
نکرده ایم در حالیکه باید مفاهیمی  را تولید کرد 

که در دراز مدت به تغییر نگرش منجر شود.
به باور او، باید به کسانی که در حوزه مذهب ایده 
دارند، میدان داد. جای اســتارتاپ های فرهنگی 
و مذهبی خالی اســت مثلاً آستان قدس رضوی 
می تواند جشنواره استارتاپی با موضوع اپلیکیشن 

رضوی برگزار و از ایده های برتر، حمایت کند. 
از ســوی دیگر باید نذر فرهنگــی و دیجیتالی 
بــرای امام رضا)ع( تبلیغ شــود، نــذر که فقط 
نباید مادی باشد. بسیاری هستند که می توانند 
آموزش بدهند و نذر فرهنگی داشــته باشند. از 
مناسبت های مذهبی برای تولید محتوای غنی و 

جذاب باید استفاده رسانه ای شود. 

آنچه می خوانید

هیئت هــای مذهبی مــا ظرفیت 
بزرگی هستند که می توان از این 
شــبکه بزرگ اجتماعــی بهره مند 
شــد. چــرا نبایــد منبراینترنتی 

داشته باشیم؟
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درنگ

تأملاتی درباره نسبت میان تئاتر و دین 
نمایش در ایران وامدار مذهب است

 هنــر/ مهدی نصیری  »تئاتــر« و »دین« از دیرباز به عنوان 2 حوزه 
نزدیک به هم با یکدیگر در ارتباط بوده اند. نزدیکی و ارتباط این 2 حوزه 
مهم باعث شده است که پیوستگی و تأثیر آن ها بر یکدیگر تا به امروز هم 
به گونه ای غیرقابل چشم پوشــی حفظ شده باشد. در واقع، همواره نقاط 
اشــتراک بسیار زیادی میان نحوه ارتباط و نیاز انسان ها با تئاتر از مسیر 
تفکر دینی وجود داشته است و همین اشتراکات نیز همیشه تئاتر را به 

دین و اندیشه دینی را به تئاتر نزدیک ساخته است. 

نیاز فطری انســان به زندگی معنوی و باورهای دینی نخستین مقدمة 
شکل گیری زبان و ابزارهای ارتباطی تئاتر را با خود به همراه آورده است. 
»انســان برای تمرکز بر تفکر دینی و بارورساختن اندیشه و باور مذهبی 
و نیــز تحریک ارتباط با جهان فراواقعی همــواره به دنبال راه هایی بوده 
است که اندیشه و احساس فرد و جمع را با توجه به آن ها برانگیزد. پس 
نخستین نیرویی که او را به هنر نزدیک می کند را می بایست در گستره 
تســلط بر نیروهای فوق دنیوی جست وجو کرد«. به همین علت انسان 
دیندار مجموعه شــیوه ها و ابزارهایی را به کار گرفته است که به تدریج 
مؤلفه های ارتباطی و نمایشی را مجموع آورده و به تکامل و شکل گیری 
تئاتر منجر شده است. پس برای نزدیک شدن به این 2 حوزه مهم، قبل از 
هر چیز باید توجه را بر آیین های نمایشی باستانی گذاشت که در تقدیس 
ریشــه ها و عناصر ماورایی و دینی برگزار می شدند و انواع نظام یافته آن 

به تدریج تبدیل به اشَکال آیینی و نمایشی گردیدند. 
رابطــه تنگاتنگ میان تئاتر و دیــن را  باید به لحاظ اهمیــت ابزار ها و 
توانایی هایی که دین در اختیار تئاتر قرار می دهد و نیز از منظر کارکردهای 
تأثیرگذاری که تئاتر در خدمت دین می گذارد، مورد بررسی قرار داد. اما 
پیش از این باید دید که این ارتباط چگونه تئاتر و دین را در همسویی با 

یکدیگر قرار داده است. 
تئاتر در مسیر تطور ماهیت خود بسیاری از مؤلفه ها و عناصرش را در هر 
2 حوزة ساختار و محتوا دستخوش تغییر دیده است. تفاوت آشکار میان 
تئاتر کلاســیک و تئاتری که امروزه سال هاست مرزهای مدرنیته را هم 
درنوردیده و از سر گذرانده است، ضرورتِ ناگزیرِ تغییر نگرش نسبت به 
سبک و محتوای نمایشی را به وضوح ثابت می کند. اما حتی تحلیل کلی 
و ارزیابی شتابزدة تاریخ تئاتر نیز می تواند به درستی تطور ماهیت هنرهای 

نمایشی بر اساس نگرش ها و شرایط زمانه را به ما یادآور شود. 
تئاتر در مسیر حرکت به سوی روزگاران معاصر و پس از ریشه گرفتن از 
دین و مذهب، در رابطه با موضوع دین چگونه عمل کرده اســت؟ شاید 
برای ورود به مبحث مورد نظرمان یادآوری این گفته بروان بسلی در مجله 
»دین و تئاتر« مفیدتر باشــد که می گوید: »اگر چه دنیای امروز با وجود 
همه مناسبات جهان مدرن به ظاهر از تفکر دینی فاصله گرفته است اما در 
باطن آن و هر جا که معنایی در زندگی بشر وجود دارد، با مقوله مذهب 

همراه بوده است«. 
اما اگر خواسته باشیم بحث را به تئاتر ایران و بویژه تئاتر دینی در ایران 
محدود کنیم، مبحث فوق حتی می تواند ساده تر از این هم مطرح شود؛ 
تئاتر ایران که کامل ترین نمونه های سنتی آن حتی در دوران معاصر نیز با 
موضوع دین و مذهب درآمیخته و عجین است و بر اساس تفکری کاملًا 

دینی و معنوی تعریف می شود. 
تئاتر سنتی ایران شاید بیش از همه انواع دیگرِ نمایشی ریشه در باورهای 
مذهبی داشته باشــد. حتی آنجا که به اقتباس و برداشت از تئاتر غرب 
روی می آورد نیز باورهای خاص دینی را در محتوای آثار دخالت می دهد 
که بخشــی از آن بدون شک وابسته به اندیشه وحدانی )در ایران قبل از 
اسلام و بعد از اسلام( است. به عنوان مثال می توان نخستین ترجمه ها و 
اجراهای ایرانی از نمایشنامه های شکسپیر را نمونه آورد که تقریباً در تمام 
آن ها خردورزی و تفکر راسیونالیستی غربی با خدامحوری و باورهای دینی 
جایگزین شــده است. از این منظر شاید متفاوت ترین برداشت ها از تئاتر 

شکسپیری را بتوان در اجراهای ایرانی سراغ گرفت. 

هــنر

فیلم های دهه کرامت شبکه یک سیما 

»هرشب تنهایی« دوباره پخش می شود 

روابط عمومی شبکه یک: در دهه کرامت 5 فیلم سینمایی ایرانی به روی آنتن خواهد رفت. فیلم تلویزیونی 
»ماه جبیــن« اثری معناگرا به کارگردانی روح الله حجازی اســت. موضوع این فیلم در مورد اعتقاد مردم به 
امامزاده ها و نذر و نیاز به درگاه آن هاست. »ماه جبین« فیلمی 3 قسمتی است که از 3 اپیزود مجزا و در عین 
حال به هم پیوســته تشکیل شده است. هر یک از قســمت ها در حالی که داستان مربوط به خود را دارند، با یک موضوع 
محوری به قسمت های دیگر مربوط می شوند. محور اصلی هر 3 اپیزود، امامزاده ای به نام »سید آقا« است. در اپیزود اول 
فرهاد اصلانی، آتنه فقیه نصیری و آفرین عبیسی؛ در اپیزود دوم یونس غزالی، الهام حمیدی، سعید نوراللهی، جواد زیتونی، 
و مهران بنا؛ و در اپیزود سوم آفرین عبیسی، پرویز آشورنیا، علی بکاییان، آتوسا گودرزی و سیروس همتی به ایفای نقش 
پرداخته اند. »ماه جبین« شنبه هفتم مرداد، ساعت 1 بامداد پخش می شود.  همچنین فیلم تلویزیونی »خدا جیرجیرک ها را 
دوست دارد« به کارگردانی مجید اسماعیلی، ساعت یک بامداد  یکشنبه هشتم مرداد پخش می شود. در این فیلم تلویزیونی 
مهدی مهاجری، سیروس همتی و علیرضا استادی نقش آفرینی کرده اند. دیگر فیلمی که در این ایام خواهید دید، فیلم 
ســینمایی »هر شب تنهایی« به تهیه کنندگی سیدکمال طباطبایی محصول سال 13۸۶ است. کارگردانی این ملودرام 
اجتماعی را رسول صدرعاملی بر عهده داشته و کامبوزیا پرتوی و رسول صدرعاملی فیلمنامه آن را نگاشته اند. لیلا حاتمی، 
حامد بهداد، مرجان قره جه، محسن کریمی و علی بکانیان نیز بازیگران اصلی این فیلم هستند. فیلم تلویزیونی»تابستان 
عزیز« به کارگردانی امیرشهاب رضویان، سه شنبه 10 مرداد از شبکه یک سیما پخش خواهد شد. همچنین فیلم تلویزیونی 
»بیا از گذشته حرف بزنیم« به کارگردانی و نویسندگی حمید نعمت الله، 11 مرداد حوالی ساعت 1 بامداد پخش می شود. 

در این فیلم ثریا قاسمی، مهین شهابی و پورانداخت مهیمن بازی کرده اند.

پردهشیشهای چهره-خبر

فارس: رئیس کانون پخش کنندگان سینمای ایران گفت: اگرچه در فروش فیلم ها 
در تیرماه نسبت به سال گذشته با افزایش بیش از 3 میلیاردی مواجه شدیم اما 
همچنان با کاهش مخاطب روبه رو هستیم. علی سرتیپی درباره وضعیت فروش 
فیلم ها در تیرماه گفت: در تیرماه امسال فروش فیلم های سینمایی اکران شده به 
مبلغ 1۶ میلیارد و ۶00 هزار تومان رسید که نسبت به سال گذشته در همین 
تاریخ با افزایش 3 میلیارد و ۶00 میلیون تومانی مواجه شد. سال 95 در تیرماه 

فروش فیلم های سینمایی به فروش 13 میلیارد تومان رسیده بود.

افزایش ۳ میلیاردی فروش فیلم ها در تیرماه 

مهر: تهیه کننده مســتند مسابقه »ضدگلوله« گفت که حدود ۴ هزار نفر برای 
آن ثبت نام کرده اند و از این تعداد حدود 130 نفر در مســابقه شــرکت دارند. 
حسین افشار گفت: مستند مسابقه »ضدگلوله« حدود ۷0 نفر عوامل تولید شامل 
تصویربردار، صدابردار و تیم تولید دارد. این کار کمی شلوغ است چون قالب آن 
واقع نماست و باید همان اتفاق را در لحظه ضبط و تصویربرداری کرد. وی ادامه 
داد: این مستندمسابقه 2 کارگردان دارد که دستیاران متعددی دارند و آن ها باید 

در لحظه در چند جا حضور داشته باشند و تصمیم گیری کنند.

۴ هزار نفر برای »ضدگلوله« ثبت نام کردند 

هنر: تصور عمومی این اســت که تعداد مبتلایان به سرطان در روستاها کمتر 
باشد اما با تحقیقات صورت گرفته ، وضعیت سلامت مردم در روستاها بسیار بدتر 
از شهر هاست. به طور مثال در یک روستای مازندران میزان قابل توجهی مبتلا 
به این بیماری دارد. محمدحسین جبلی جوان نویسنده و کارگردان فیلم »طعم 
شــور« به تهیه کنندگی روح الله رفیعی در این خصوص دست به ساخت یک 
فیلم ۴0دقیقه ای زده است که چند روزی است که فیلمبرداری این کار دراستان 

مازندران آغاز شده است و در تهران ادامه مي یابد.

وقتی سرطان فیلم می شود!

قدس از برگزاری جشنواره سرود رضوی گزارش می دهد

تأکید رهبرانقلاب جانی تازه درکالبد سرود دمیده است
 هنــر/ صباکریمی  پانزدهمین جشــنواره 
بین المللی امام رضا)ع( در رشــته های مختلف 
هنری و فرهنگی برگزار شــده است. بر همین 
اســاس با 2 تن از داوران بخش ســرود درباره 
ویژگی های این بخش و آثار برگزیده به گفت و گو 
نشستیم که مشــروح آن را در ادامه می خوانید.  
آذر مشــهدی، از داوران بخش ســرود این دوره 
از جشــنواره، در ابتدای سخنان خود می گوید: 
جشنواره رضوی امسال پانزدهمین دوره خود را 
پشــت سر گذاشت و در بخش هنری با 2 رشته 
سرود و پویانمایی فعالیت داشت. در بخش سرود 
معیارهایی که ما به استان ها اعلام کردیم، بدین 
صورت بود که می بایست اشعاری را انتخاب کنند 
که متناسب با سیره رضوی و در ارتباط مستقیم 
با امام رضا)ع( سروده شده باشد. در این مسابقه 
5 هزار و ۸۴5 نفر شــرکت کردند و ۴5۷ اثر از 
مراکز فرهنگی و هنری کانون سراســر کشــور 
ارسال شــد که از این تعداد، ۸۶ اثر به دبیرخانه 
کشوری جشــنواره رضوی فرستاده شد و از این 
شــمار، 9 اثر به عنوان برگزیده و 5 اثر شایسته 

تقدیر شناخته شد. 

 معیارهای انتخاب آثار 
وی در ادامه می افزاید: معیارهای انتخاب شامل 
مضمون، محتوا و پیام سرود بود. دوم اینکه شعر 
و آهنگی که برای ســرود انتخاب  شــده است، 
متناسب با گروه ســنی بچه ها باشد و خلاقیت 
در طراحی، نوع پوشــش و رنــگ لباس گروه ها 
هم جزو معیارهای انتخابی ما بود. فراخوان اول 
برای مراکز کانون ارســال شد. ضمن اینکه خود 
اســتان ها می توانســتند فراخوان را به مدارس 
هم ارســال کنند و ما از مــدارس هم گروه های 
شرکت کننده داشتیم که آثار خود را ارسال کرده 
بودند و حتی جزء گروه های برگزیده هم شدند. 
شرکت کننده های واجد شرایط گروه سنی کودک 
و نوجوان را در برمی گرفت و در 3 گروه ســنی ۶ 
تا 10 ســال، 11 تا 13 ســال و 1۴ تا 1۸ سال 
برگزار شد و تعداد اعضای گروه حداکثر تا 20 نفر 
پیش بینی شده بود.  داور بخش سرود پانزدهمین 

جشــنواره رضوی با اشاره به استقبال کودکان و 
نوجوانان از بخش سرود، تأکید می کند: با توجه 
به اینکه در بسیاری از مراکز استان ها سرود جزو 
برنامه های معمول این مراکز اســت، سرودهای 
خوب و باکیفیت به دســت ما رسید اما به دلیل 
اینکه بحث صدابرداری و ویژگی های ساختاری 
و فنی ســرود هم مطرح بود تا به بخش مسابقه 
و داوری راه پیدا کنند، برخی استان های محروم 
که فاقد این امکانات فنی بودند، آثار ضعیف تری 
را ارائه و ارسال کردند. ولی به طور کلی استقبال 
استان ها بسیار خوب بود و از تمام استان ها در این 

بخش شرکت کرده بودند. 
مشــهدی تصریــح می کند: نکتــه دیگر اینکه 
شرکت کنندگان در ارسال آثار و ما هم در بخش 
داوری و انتخاب آثار با محدودیت انتخاب آثار از 
یک استان روبه رو نبودیم. ولی سعی هیئت داوری 
بر این بود که پراکندگی استان ها رعایت شود و 
به طور مثال اســتانی که 5 کار برای ما ارســال 
کرده، همه آثارش جزء برگزیده ها نباشــد و یک 
اســتان دیگر هیچ برگزیده ای نداشته باشد. بر 

این اساس اســتان  اصفهان با 2 اثر و استان های 
زنجان، قزوین، گیلان، خراسان رضوی، مرکزی، 
خوزستان و هرمزگان هر کدام با یک اثر برگزیده 
این مسابقه از جشنواره رضوی هستند. گروه های 
دیگری از اســتان های خراسان رضوی با 2 اثر و 
یزد و اردبیل و زنجان با یک اثر در این مســابقه 

شایسته تقدیر شناخته شدند. 
وی در ادامه تأکید می کنــد: یکی از معیارهای 
اصلی در بخش ســرود، انتخاب اشــعار اســت. 

بر همین اســاس نیز بچه ها دنبال کتاب هایی 
می روند که با مضامیــن مذهبی و دینی همراه 
باشــد و از طرفی هم میل بیشــتری به مطالعه 
کتاب و اشــعار مذهبی پیــدا می کنند و قاعدتاً 
این اتفاق آن ها را با سیره امام رضا)ع( و پیشینه 
تاریخی مذهب آشنا می کند و خود این مسئله 
کمک قابل توجهی به شناخت بیشتر کودکان و 
نوجوانان نسبت به مذهب و ائمه اطهار)ع( و بویژه 

امام رضا)ع( دارد. 

 امسال کارها جدی تر است 
مهــدی محمدیان، یکی دیگــر از داوران بخش 
سرود، نیز درباره کیفیت آثار رسیده به جشنواره 
اظهار می کند: به نظر من کیفیت کارها نسبت به 
دوره های پیشین خیلی بالاتر بود. این دوره بعد از 
چند سال وقفه برگزار شد و امسال کارها خیلی 
جدی تر است و بالطبع نگاه به سرود و موسیقی 
ســرود در مراکز کانون و مراکز فرهنگی هنری 
خیلی جدی شده است. همان طور که می دانید، 
رهبــر معظم انقلاب روی ســرود تأکید ویژه ای 

داشتند که باید جدی پیگیری شود. با توجه به 
فرمایشــات رهبر معظم انقلاب، این جدیت در 
سرود به وجود آمده است. در کیفیت خوب کارها 
همین نکته بس که بسیاری از این کارها قابلیت 

تولید در استودیو را دارند. 
وی در ادامه به استقبال بچه ها از شرکت در این 
فعالیت گروهی اشــاره می کند و می افزاید: نکته  
حائز اهمیت این بود که بچه ها ســراغ متن های 
امــروزی و معاصــر رفتند و متوجه شــدند اگر 
می خواهند سرودی درباره زمان حال کار کنند، 
متن حتماً باید یک زبان امروزی داشــته باشد. 
نکته جالب تر اینکه برخی گروه ها ســعی کرده 
بودند از گویش، زبان و نشانه های محلی و بومی 
برای متن استفاده کنند و پیوند خوبی میان کلام، 
موســیقی و لباس وجود داشت. به نظر می رسد 
مهم ترین تحول در ســرود این دوره از جشنواره 
استفاده از زبان امروزی شعر بود که به روزگار ما 
نزدیک تر شده و از آن نگاه کهن فاصله گرفته بود. 

 نگاهی به جایگاه ســرود در بازتاب 
مفاهیم رضوی 

محمدیان در پاســخ به این ســؤال که جایگاه 
سرود در بازتاب مفاهیم رضوی چیست، عنوان 
می کند: بــه دلیل ویژگی هایی که ســرود دارد 
و اینکه به شــدت گروه محور اســت و با یک کار 
جمعــی روبه رو هســتیم، به نظرم رســیدن به 
مفهوم کلیت گرایی، جمع گرایی و گروه محوری 
در سرود به خوبی دیده می شود. نکته دیگر اینکه 
می توانیم یک ساختار مذهبی را با شکل و شمایل 
خوش رنــگ و لعاب و جــذاب به بچه ها منتقل 
کنیم. شــاید خیلی از خانواده ها بن مایه مذهبی 
قوی نداشــته باشند اما به دلیل اینکه با یک کار 
جمعی روبه رو بودند، بچه ها را به شرکت در این 
جشنواره تشویق می کردند و در دل یک فعالیت 
مذهبی شرکت می کنند. بنابراین ساختار سرود 
به دلیــل جذابیت های منحصربه فردی که دارد، 
همواره در جذب نوجوانان خوب عمل می کند و 
مسیر ما را در پیوستگی با مفاهیم مذهبی به طور 

غیرمستقیم و جذاب هموارتر می نماید. 

آنچهمیخوانید

بــا توجه بــه تأکید رهبــر معظم 
انقلاب بر اهمیت ســرود، جدیت 
زیادی در تولید ســرود به وجود 
آمــده اســت. در کیفیــت خوب 
کارها همین نکته بس که بسیاری 
از ایــن کارها قابلیــت تولید در 

استودیو را دارند
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خط گفت وگو

گفت وگوى قدس با سارق 19ساله تهرانى

فقط 80 بار كيف قاپى كردم!
خط قرمز- ليلا طاهرى: سارق 
جوان كه با تشــكيل باند اقدام به 
ســرقت و زورگيرى در محدوده 
جنوب تهران مى كرد در عمليات 
تعقيب و گريز مأمــوران پليس 
شب دوشنبه در شهرك كاروان 
شناسايى و دستگير شد. متهم با 
هويت على متولد 1378 با ايجاد 
باند سرقت و زورگيرى از زنان و 

مسافران سرقت مى كرد. وى در جريان عمليات پليس آگاهى در مخفيگاهش در 
شهرك كاروان دستگير شد. گفت و گوى كوتاه خبرنگار ما با اين متهم را مى خوانيد:

* چند سالت است؟
من بچه ام؛ زياد بزرگ نيستم. فقط قدم بلند است و زود عصبانى مى شوم براى 
همين هم به من دعوايى مى گويند. هر وقت هم طرح برگزار مى شود سراغ من 

مى آيند و من را مى گيرند.
* يعنى بى گناه هستى؟

نه من شرور هستم آن هم فقط به خاطر اينكه جوان هستم و عشق موتور دارم.
* چرا دستگير شده اى؟

گفتم كه ديشب طرح بود. باز من را گرفتند.
* سابقه دارى؟

بله ســابقه كيف قاپى دارم چون موتورســوار خوبى هستم. كلا موتور خيلى 
دوست دارم و وقت هايى كه سوار موتور هستم جزء عمرم محسوب نمى شود.

* چند نفرى سرقت مى رفتيد؟
دو نفر بيشتر نبوديم. من فقط موتورسوار بودم هيچ كارى نكردم.

* به چند فقره سرقت اعتراف كردى؟
80 تا را قبول دارم اما الان مى گويند كه 100 فقره سرقت كرده ام، من 80 تا 

را قبول دارم بقيه را قبول ندارم.
* معتاد هستى؟

بله تفريحى شيشه و حشيش مى كشم اما معتاد نيستم؛ به خدا تفريحى است!
* چقدر سواد دارى؟

از اول هم درس خواندن را دوســت نداشــتم با ضــرب و زور خانواده تا اول 
دبيرستان درس خواندم.

* كى از زندان آزاد شدى؟
سه ماه است كه بيرونم الان باز بايد برم زندان.

* پشيمان نيستى؟
فايده اى نداره همه از من قطع اميد كردند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

نقش انتقاد سازنده 
از پليس در تحكيم امنيت 

*ســردار بهمن اميرى مقدم فرمانده انتظامى خراسان 
رضوى: تعالى و اســتاندارد ســازى رفتــار كاركنان،آموزش 
مهارت هاى حرفــه اى، ارتفاى روحيه ايمانى و تعهد شــغلى، 

فناورهــاى  از  اســتفاده 
نوين و كارآمدى از اصول 
اساســى كار پليس است 
پليس خراسان رضوى  و 
گام هاى مؤثــرى در اين 
رابطه برداشــته است.  ما 
عنوان  به  از شــهروندان 
سرمايه هاى اجتماعى خود 

انتظار داريم نظرات، پيشنهادات، شكايات و انتقادات سازنده خود 
را از طريق پل ارتباطى 197(دفتر نظارت همگانى پليس) ارايه 
دهند تا پيگيرى هاى دقيق در بازرسى فرماندهى انتظامى استان 
به عمل آمده و بازخورد اقدامات انجام شده به فرد تماس گيرنده 
ارايه شود.  با احترام به نظر،خواسته،توقع و انتظارهاى مردمى 
و پيشنهادات زائران و مجاوران بارگاه ملكوتى ثامن الحجج آقا 
امام رضا(ع) از مردم قانون مدار و قدرشناس مى خواهيم موارد 
مدنظــر خود را درباره عملكرد،خدمات و طرح هاى انتظامى به 
سامانه 197ارايه دهند.  همچنين از همكارى صميمانه رسانه ها 
و مطبوعات و از اصحاب جرايد سپاســگزارم و از خبرنگاران پر 
تلاش مى خواهيم در صورت دريافت گزارش هاى مردمى موارد 
را از طريق مركز اطلاع رسانى معاونت اجتماعى پليس نيز پى 
گيرى تا در صورت ضرورت انتشار خواسته ها و نظرات مردمى 
كه البته اســتناد به موارد عينى باشد، اظهار نظر كارشناسى و 
پاسخ فرماندهان و مسئولان انتظامى براى تنوير افكار عمومى 
و پيشگيرى از هرگونه احســاس ناامنى در بين مردم و ايفاى 
رسالت خطير اطلاع رســانى، شايسته، جامع و اميد بخش به 

شهروندان داشته باشيم.

جعل پروانه كسب براى گرفتن وام
خط قرمز: 3 مجرم در شهرستان گرمى كه با جعل پروانه كسب 
اقدام به دريافت وام كرده بودند دستگير شدند.به دنبال دريافت 
گزارشــى مبنى بر اينكه سه نفر با جعل پروانه كسب اقدام به 
كلاهبردارى و اخذ تســهيلات بانكى در قالب وام خريد كالا 
كرده اند، بررسى موضوع به صورت ويژه در دستور كار مأموران 
پليس امنيت عمومــى گرمى قرار گرفت. با تحقيقات صورت 
گرفته و استعلام از اتاق اصناف شهرستان؛ صحت گزارش هاى 
دريافتى براى پليس محرز گرديده و با هماهنگى مقام قضايى، 
در عملياتى غافلگيرانه هر سه جاعل دستگير شدند.  دستگير 
شدگان در بازجويى هاى كارآگاهان پليس، به جرم ارتكابى خود 
با هدف رفع نياز مالى اعتراف كردند. اين 3 مجرم با جعل پنج 
فقره پروانه كسب اقدام به دريافت 300 ميليون ريال تسهيلات 

بانكى در قالب وام خريد كالا كرده بودند.

ديدگاه

خط خبر

فناورهــاى  از  اســتفاده 
نوين و كارآمدى از اصول 
اساســى كار پليس است 
پليس خراسان رضوى  و 
گام هاى مؤثــرى در اين 
رابطه برداشــته است.  ما 
عنوان  به  از شــهروندان 
سرمايه هاى اجتماعى خود 

خط قرمز- مهدى كاهانى مقدم: در حالى كه گفته مى شود 
ســالانه بيش از 5 هزار نفر با نوشيدنى الكلى در كشور جان 
خود را ازدســت مى دهند و ميزان مصرف مشروبات الكلى در 
ايران حتى بيشتر از آمريكا است، خبر تازه اى منتشر شد كه از 
مسموميت بيش از 150 نفر و مرگ دست كم پنج نفر از اهالى 
سيرجان بر اثر مصرف مشروبات الكلى دست ساز حكايت دارد.
حادثــه تلخى كه متأســفانه هرازچندگاهــى در نقطه اى از 
كشورمان رخ مى دهد و اقدامات قضايى و پليسى نيز تاكنون 
نتوانســته از اين اتفاقات بكاهد. در اين ميان توزيع گسترده 
مشروبات الكلى غير استاندارد به معضل بزرگى در كشور تبديل 
شــده كه با وجود قدمتى چند ده ساله، همچنان سايه مرگ 
را بر ســر مردم و بويژه جوانانى كه به هــزار و يك دليل اين 
مشروبات را مصرف مى كنند، پهن كرده و هشدارهاى مسئولان 

و كارشناسان مربوطه هم كارساز نبوده است.
چندى قبل انتشار خبرى درمورد ميزان مصرف الكل در ايران 
از سوى سازمان بهداشــت جهانى، جنجال زيادى به پا كرد. 
براساس اين گزارش كه مربوط به سال 94 است، ايران به لحاظ 
ســرانه مصرف الكل (در ســطح ملى)، رتبه 166 را داراست؛ 
اما اگر كســانى را كه هرگز مشــروب نمى خورند از محاسبه 
كنار بگذاريم، ســرانه مصرف الكل در ايران و بين كسانى كه 
مشروب خوار هستند، 25 ليتر در سال است (مردان حدود 27 
و زنان حدود 18) و به اين ترتيب ايران در مقام 19 جدول قرار 
مى گيرد. اما اين به  آن معنا نيست كه درصد الكل خواران ايرانى 
نســبت به آمريكايى ها و روس ها بالاتر است يا اينكه مجموع 
مصرف الكل در ايران بالاتر از اين كشورهاست؛ بلكه اين آمار 
فقط مؤيد اين نكته اســت كه الكل خواران ايرانى (كه درصد 
ناچيزى از جمعيت كشور را تشــكيل مى دهند) از همتايان 

آمريكايى و روس خود، ميزان الكل بالاترى مصرف مى كنند.
بااين حال، نكته اى كه نگران كننده به نظر مى رسد و نگرانى از 
آن پايه هاى واقعى و علمى دارد، ميزان مســموميت ايرانى ها 

بعد از مصرف مشروبات الكلى بوده و بيشتر از ميانگين جهانى 
اســت؛ بنا به گزارشى كه سه ســال پيش سازمان بهداشت 
جهانى منتشر كرد، هر سال بيشتر از پنج هزار نفر در ايران به  
همين خاطر جان خود را از دست مى دهند و چند هزار نفر ديگر 
هم دچار معلوليت هايى مانند نابينايى يا نارسايى كليه مى شوند.

يك كارشناس درمان اعتياد به الكل بيمارستان طالقانى تهران 
دراين باره مى گويد: مسئله بسيار مهم، ساقى هايى هستند كه 
الكل توزيع مى كنند؛ واقعيت ها نشــان مى دهند در برخى از 
اين الكل ها مــواد روان گردان مانند ترامادول يا ديازپام را حل 
مى كنند و با اين كار، ميزان وابستگى را افزايش مى دهند. الكل 
مرگ آور است و اضافه كردن اين مواد خطرناك نيز علاوه براينكه 

باعث تشنج حاد مى شود، بر مرگ آورى الكل مى افزايد.
نرگس بيرقى اضافه مى كند: مهم ترين مسئله درباره الكل اين 
اســت كه برخى نوجوانان از سنين پايين اين ماده را مصرف 
مى كنند، درصورتى كه در بسيارى از كشورهاى دنيا به هيچ وجه 
اجازه نمى دهند افراد زير 20 سال لب به الكل بزنند. از طرفى 
هيچ آموزشــى براى منع مصرف الكل در كشور وجود ندارد، 
درحالى كه سوءمصرف الكل، مســموميت هاى ناشى از آن و 

خطرات مرگ آور اين ماده در بين نوجوانان ديده مى شود.

*بحران مصرف مشروب در سيرجان 
 بنابرخبرى كه ديروز مخابره شد آمار مراجعان به بيمارستان هاى 
سيرجان به علت مصرف مشروب الكلى دست ساز مسموم به 
بيش از 60 نفر رسيد.  همچنين رئيس كل دادگسترى كرمان 
از رسيدگى خارج از نوبت به پرونده مسموميت مشروبات الكلى 
در شهرستان سيرجان خبر داد.  وى در تشريح آخرين جزئيات 
اين خبر گفت: تا كنون ســه نفر بر اثر مسموميت مشروبات 

الكلى جان باخته اند.
موحد افزود: در حال حاضر 48 نفر در بيمارســتان بســترى 
هســتند كه حال 3 نفر از آنان وخيم اعلام شده و 30 نفر در 

حال دياليز هستند.
*كوچك ترين مسموم 

در همين حال در خبر منتشــر شده اخير، كوچك ترين فرد 
مسموم با الكل اتانول در سيرجان پسر بچه اى 16ساله است. 

به گفته مدير مركز مديري ت حوادث و فوريت هاى پزشــكى 
دانشگاه علوم پزشكى كرمان، همه مسمومين مرد هستند كه 

كوچك ترين آن ها 16 و بزرگ ترين 41 سال دارد.
صابرى افزود: آمار فوتى هاى مســمومين با مشــروبات الكلى 

دست ساز در سيرجان به 5 نفررسيده است.
در همين راستا دادستان عمومى و انقلاب مركز استان كرمان از 
دستگيرى چهار نفر از متهمان و مظنونان پرونده مسموميت با 
مشروبات الكلى در شهرستان سيرجان خبرداد. دادخدا سالارى 
با اشاره به آخرين وضعيت اين پرونده اضافه كرد: تاكنون 156 
نفر در بيمارســتان بسترى شده اند كه 70 نفر از آنان در حال 
دياليز هستند و حال سه نفر از اين افراد وخيم اعلام شده است 

و همچنين 5 نفر براثر مسموميت فوت كرده اند.
بنابر اعلام دادستان كرمان طبق تحقيقات پليس، يك راننده 
كاميون دو گالن 20 ليترى مشروب دست ساز از اصفهان تهيه 
و به سيرجان منتقل و توزيع كرده كه موجب اين حادثه شده 

است.

شرنگ مرگ دركام جوانان سيرجانى

دزدان گاو 2 مرد را كشتند 

خط قرمز: ســه مرد كه با طمع دستبرد به 
يــك گاودارى در ورامين صاحب گاودارى و 
كارگرش را به طرز فجيعى كشــته بودند در 

دادگاه كيفرى تهران محاكمه مى شوند. 
رسيدگى به اين پرونده از دهم مهرماه سال 95 
بــه دنبال تماس يك مرد با پليس ورامين در 
دستور كار قرار گرفت. اين مرد به پليس گفت: 
ما در حاشيه ورامين دامدارى داريم. چند روز 
بود كه از گاودارى يكى از اهالى به نام مصطفى 
سر و صداى گاوها به گوش مى رسيد. چند بار 

مقابل در گاودارى رفتم تا علت را از مصطفى يا 
كارگرش به نام حجت بپرسم اما آن ها نبودند 
و در گاودارى بسته بود. من به ماجرا مشكوك 
شده بودم كه آن را به همسايه ها گفتم و يكى 
از اهالــى از بالاى در وارد گاودارى شــد و با 

صحنه وحشتناكى روبه رو شد. 
جنازه هاى مصطفى و حجت در گاودارى رها 
شده بود. به دنبال اظهارات اين مرد پليس به 
گاودارى مورد نظر رفت و با جنازه هاى صاحب 
گاودارى و كارگرش كه شــواهد نشان مى داد 
با ضربه هاى تبر به ســر و گردنشــان از پا در 
آمده اند روبه رو شد. جنازه ها با دستور قضايى 
به پزشكى قانونى منتقل شد و پليس به پرس 
و جو پرداخت. شواهد نشان مى داد مصطفى از 
چند روز قبل قرار بود تا تعدادى از گاوهايش را 

بفروشد از اين رو مشتريان مختلف به گاودارى 
او رفــت و آمد داشــتند. در حالى كه فرضيه 
جنايت با انگيزه ســرقت گاو قوت گرفته بود 
پليس به پرس و جو از اهالى منطقه پرداخت. 
تا اينكه اظهارات يك پسر نوجوان سرنخ اصلى 
را به پليس داد. وى گفت: من و دوستانم مقابل 
در گاودارى فوتبال بازى مى كرديم كه سه مرد 
با يك پاترول سفيد به گاودارى آمدند و يك 
گاو خريدند. نزديك عصر بود كه آن ها را ديدم 

كه در حوالى گاودارى پرسه مى زدند. 
به دنبال ادعاى پسر نوجوان پليس دوربين هاى 
مداربســته در جاده منتهى بــه گاودارى را 
بررســى كرد و پلاك پاتــرول مورد نظر را به 
دســت آورد. به اين ترتيب صاحب خودرو به 
نام حميد شناسايى شد. وى كه سعى داشت 

با دروغگويى پليــس را گمراه كند به قتل با 
همدستى دو نفر از دوستانش به نام هاى محمد 

و غلام اعتراف كرد. 
وى گفت: مى دانستيم كه مصطفى قصد دارد 
همه 35 گاوى را كه دارد بفروشــد. به همين 
خاطر عصر همان روز با او قرار گذاشتيم و يكى 
از گاوهايــش را دزديديم. عصر بود كه من به 
همراه غلام و محمد بار ديگر به گاودارى رفتيم 
و منتظر فرصت مناسب شديم. غلام مقابل در 
ايستاد و كشيك داد و من و محمد وارد شديم. 
مى خواستيم گاوها را بدزديم و با يك وانت به 
تهران ببريم كه نگهبان گاودارى متوجه ماجرا 

شد. 
مــن با تبرى كــه همراه داشــتم و محمد با 
كلنگى كه همراه داشت به مصطفى و نگهبان 
گاودارى حملــه كرديم. به دنبال اعتراف هاى 
اين مرد محمد و غلام نيز بازداشت شدند و به 

همدستى در جنايت اعتراف كردند.

عاملان فروش مشروبات مسموم دستگير شدند



خط بين الملل

قتل رئيس هيئت 
«امر به معروف و نهى از منكر» سعودى

خط قرمز: رســانه هاى عرب زبان، ديروز از كشته شدن رئيس هيئت «امر به 
معروف و نهى از منكر» منطقه «قصيم» عربستان به ضرب گلوله افراد ناشناس 
خبر دادند.  شــبكه «ام بى سى» اعلام كرد: «فهد الخضير» رئيس هيئت «امر به 
معروف و نهى از منكر» در منطقه قصيم عربستان كشته شده است. بر اساس 
اين گزارش، دو گلوله كه از ســوى افراد ناشــناس شليك شده، به سينه وى 
خورده و منجر به مرگش شده است. «خالد الرجحى» تاجر عربستانى نيز خبر 

قتل شوهرخواهرش را در صفحه توئيتر خود تأييد كرد.

اعدام براى قاتلان سريالى «خانه وحشت» هند
«خانه  ســريالى  قاتلان  قرمز:  خط 
وحشت» در نزديكى دهلى نو هند پس 
از دادگاهى محكوم به اعدام شــدند.  
پليس توانســته از اطــراف خانه دو 
قاتل سريالى بقاياى اجساد قربانيان 
را درون كيســه هاى پرتــاب شــده 
به فاضلاب پيدا كنــد. گزارش هاى 
پليس نشان مى دهد كه قاتلان يك 

تاجر ثروتمند و مشــهور و خدمتكار وى بوده اند كــه 20 زن را پس از تجاوز به 
قتل رسانده اند. مأموران پليس اسكلت 18 قربانى را در فاضلاب اطراف خانه پيدا 
كرده اند. متهمان «يولينجر ســينگ » خدمتكار و صاحبكار ثروتمندش «سريرد 
كولى» جنايت هاى خود را از سال 2006 ميلادى انجام داده اند. در ميان قربانيان 
اجساد چند كودك نيز ديده مى شود و پليس بر اين باور است كه تعداد قربانيان 
اين دو قاتل سريالى بسيار بيشتر از رقمى بوده كه آن ها ادعا كرده اند. اكثر قربانيان 
متعلق به محله هاى فقيرنشين اطراف دهلى بوده اند كه توسط اين دو اغوا شده اند.

دختر آمريكايى خواهر 14 ساله اش را 
مقابل چشم هزاران نفر كشت 

خط قرمز: دختر 18 ســاله آمريكايى خواهر 14 ساله اش را در يك تصادف رانندگى 
كشــت و صحنه هاى آن را به صورت مستقيم پخش كرد.  دختر 18 ساله آمريكايى، 
به اســم ابدوليا سانچز خواهر 14 ساله اش را در يك تصادف رانندگى كشت. اين اتفاق 
در حالى افتاد كه او در حال فيلمبردارى از تمام مراحل اين قتل بود و آن را به صورت 
مســتقيم از اكانت شــخصى خود در اينســتاگرام پخش كرد. اين دختر 18 ساله در 
اينستاگرام و فيسبوك بيش از 7 هزار دنبال كننده دارد. در اين ويدئو مشاهده مى شود 
كه ابدوليا بعد از تصادف، از ماشين خارج مى شود و بالاى سر جسد خواهرش كه خون 
آلود بر روى زمين افتاده اســت مى ايستد و در مقابل دوربين مى گويد: من او را كشتم 
و اصلاً برايم مهم نيست! ژاكلين، خواهر 14 ساله او كه كمربند خود را نبسته بود، در 
اين تصادف از پنجره عقب ماشين به بيرون پرتاب شده و جان خود را از دست مى دهد.
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 خط قرمز-ليلا طاهرى: زورگيران در مخفيگاهشان در 

فرحزاد شناسايى و دستگير شدند. تحقيقات براى شناسايى 
مالباختگان همچنان ادامه دارد.

دستگيرى متهمان اين باند همزمان با شكايت پيرمرد 58 

ســاله در پايگاه دوم پليس آگاهى در دســتور كار ماموران 

قرارگرفت. شــاكى كه خودش را تيمسار بازنشسته ارتش 

معرفــى مى كرد به مأموران گفت:هر روز براى اســتفاده از 

فضاى سبز به پارك مى روم. عصر يكشنبه هفته گذشته بعد 

از خروج از پارك با همسرم تلفنى صحبت كردم و قرار شد 

براى خانه خريد انجام بدهم. بعد از بيرون آمدن از ســوپر 

ماركت در حاشــيه خيابان ايستاده بودم كه يك خودروى 

ســوارى 206 جلويم ايستاد و سه مرد جوان داخل خودرو 

بودند. يك قدم به عقب برگشتم تا ماشين سوارى حركت 

كند اما در كمال ناباورى راننده و شخصى كه كنار او نشسته 

بود با عصبانيت از خودرو پياده شــدند و در روز روشــن به 

من حمله كردند. متهمان ابتدا كيسه خريدهايم را به وسط 

خيابــان پرتاب كردند و بعد هم مــن را كتك زدند. آنقدر 

وحشت زده شــده بودم كه اصلا نمى توانستم كارى انجام 

بدهــم. مرد راننده كه يك جوان لاغــر اندام و قد بلند بود 

چاقوى ضامن دارش را زير گلويم گذاشت و گفت، كارت عابر 

بانك و رمزت را بده... اينجا بود كه متوجه شدم آن ها زورگير 

هستند و من را زير نظر گرفته اند، بدون مقاومتى به خواسته 

آن ها تن دادم اما مردان چاقو به دست من را به زير 206 هل 

دادند و داخل جوى آب انداختند. ده دقيقه بعد از اين ماجرا 

همه موجودى 2ميليون و 700 هزار تومانى كارتم خالى شد. 

با ثبت اظهارات شــاكى رسيدگى به اين پرونده در اختيار 

كارآگاهان پايگاه دوم پليس آگاهى قرار گرفت و سرانجام 

شب دوشنبه همزمان با اجراى طرح سراسرى پليس آگاهى 

براى شناسايى و دستگيرى متهمان سابقه دار در يك خانه 

مجــردى در محدوده فرحزاد متهمــان زورگيرى با 206 
شناسايى و دستگير شدند. 

اعضاى باند زورگيرى 3 جوان 25 تا 28 ساله اند كه تا مقطع 

كاردانى درس خوانده اند و با هدايت محمد رضا سناريوى 

زورگيرى هاى خشنشان را در خيابان هاى كم تردد شمال 

و غرب تهــران اجرا مى كردند. از محل اختفاى متهمان 4 

پلاك خودروى ســرقتى، 40 فقره كارت هاى عابر بانك با 

هويت هاى متفاوت، 8 حلقه النگــو و مقدار قابل توجهى 

وجه نقد و طلا كشــف و ضبط شــد. شناسايى متهمان و 
مالباختگان در اين پرونده همچنان ادامه دارد. 

محمد رضا سر دسته باند 25 ساله است و مى گويد دو روز 

پيش تولدش بــوده و يكى از آرزوهايش موقع فوت كردن 

شــمع تولد اين بوده كه ديگر زورگيرى نكند. او مى گويد 

دقيقا 72 ساعت است كه سالم زندگى مى كند و قصد دارد 

سيگار و قليان را هم كنار بگذارد. گفت و گوى خبرنگار ما با 
سر دسته باند زورگيران خشن را درادامه مى خوانيد. 

* چرا زورگيرى مى كرديد ؟

از ســر تفريح. من خانواده خوبــى دارم و احتياج مالى هم 

ندارم. زن و بچه هم ندارم، فقط هيجان در زندگيم كم بود 
و براى همين هم رفتيم سراغ سرقت. 

* سابقه دارى ؟

بله دارم. چند باربه خاطر سرعت زياد در اتوبان پليس راهور 

دســتگيرم كرده. من عاشق ســرقت و كارهاى پرهيجان 

هستم و هميشــه دوست داشــتم مثل ضد قهرمان هاى 

فيلم هــاى هاليوودى زندگى كنم، همان هايى كه هر جور 
وسيله اى داخل انبارى شان دارند. 

* خانواده ات در جريان كارهايت هستند؟

بابا و مامانم مى دانند. خواهر و برادرهايم من را قبول ندارند. 

من جدا از خانواده زندگــى مى كنم و به اندازه كافى بزرگ 
شده ام.

* چرا طعمه هايت را كتك مى زدى؟

فقط براى اينكه ميزان هيجان را بالا ببريم. ما مثل فيلم ها 
يكهو طرف را غافلگير مى كرديم و او هنگ مى كرد. 

* براى چى از زورگيرى هايتان فيلم تهيه مى كرديد؟

بعدا عكس العمل طعمه هايمان را مى ديديم كه چطورى هنگ 
كرده بودند و وحشت زده شده بودند خوشحال مى شديم.

* معتادى؟

تفننى گل مى زنم. شيشــه را دوست ندارم. سيگار و قليان 
هم كه اعتياد ندارد. 

* چقدر درآمد داشتيد؟

خــوب بود. هم خرج خــورد و خوراكمان در مى آمد و هم 
مى توانستيم تفريح كنيم، خودمان راضى بوديم. 

* اولين بار است به جرم زورگيرى دستگير مى شوى؟
بله تاحالا دستگير نشده بودم. 

* پشيمان نيستى؟
يك كارى انجام دادم و پاى عواقبش هم مى مانم.

گفت وگوى قدس با سردسته سارقان خشن

تفريحى زورگيرى مى كردم و تفننى گل مى زدم
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خط قرمز- بهاره بختيارى: كلاهبــردار 93ميليارد ريالي 
به نام حســين كه به شيوه مكارانه سر 495نفر از شهروندان 
مشهدى را با رهن و اجاره خانه ها كلاه گذاشت و قصد فرار از 
كشور را داشت با هوشيارى و دقت نظر قاضى بهارى دستگير 

و روانه زندان شد.
كلاهبردارى اين فرد سودجو از آنجايى شروع شد كه با چهره 
خيرخواهانه به همراه 8نفر از دار و دســته اش چند مغازه در 
خيابان خيام و فرامرز عباسى اجاره كرد و با وعده و وعيدهاى 
دروغين با مالكان و مســتأجرانى كه قصد رهن و اجاره خانه  
داشتند وارد معامله شــده و با نقشه از پيش تعيين شده به 
مالكان خانه اجاره مى داد و از مســتاجرين پول رهن دريافت 

مى كرد.
در ادامه براى آگاهى يافتن از اطلاعات پرونده ســراغ قاضى 
روح االله بهارى، بازپرس شعبه 209دادسراى عمومى و انقلاب 
مشهد رفتيم، او در خصوص نقشه متهم به خبرنگار ما گفت: 
ماجراى كلاهبردارى اين فرد برمى گردد به زمانى كه اقدام به 
راه انــدازى چند واحد املاك كــرد و به بهانه رهن و اجاره با 

مالكان و مستاجران وارد معامله مى شد.
قاضى بهارى خاطرنشان مى كند: او پول پيش فروش خانه را از 
خريداران دريافت مى كرد و بابت رهن به مالك مى داد، سپس 
رقم اقساط را به حســابش واريز مى كرد و از اين راه توانست 

93ميليارد ريال به جيب بزند.
بازپرس شعبه 209دادسراى عمومى و انقلاب مشهد در ادامه 
افزود: نقشــه او زمانى لو رفت كه  تعداد زيادي از شــكات به 
بنگاه ها مراجعه كردند و دســتگاه قضايي وارد ميدان شد. در 
نهايــت   طى 10روز، با هماهنگى صورت گرفته، پليس او را 

در مخفيگاهش در يكى از روستاهاى شمالى دستگير كرد.
در همين راستا، خبرنگار ما با متهم كه براى پاره اى توضيحات به 
دادگاه اعزام شده بود گفت و گويى انجام داده كه در ادامه مى خوانيد:

*چند ساله هستى؟

33سال سن دارم. 
* درس خواندى؟

آره تا  ديپلم عمران درس خواندم بعد از آن ديگر خيلى تمايل 
به تحصيل نداشتم.

*چى شد، به فكر تاسيس بنگاه هاى معاملاتى افتادى 
و سر شهروندان را كلاه گذاشتى؟ اصلا سرمايه اى براى 

شروع كار كردن داشتى؟
راستش 10 ســال بود كه در كار ساخت و ساز بودم، بعد از 
اينكه ديدم بازار ساخت و ساز راكد شده است و ديگر از اين 
كار نمى تــوان به پول خوبى دســت يافت به فكر اين افتادم 
تــا بنگاهى راه بيندازم تا  از ايــن راه يك لطفى به مالكان و 
مستاجران كرده باشم و بتوانم درآمد بهتر و بيشترى كسب 

كنم.
*چطورشد، وارد اين گرفتارى شدى؟ 

خودم هم باورم نمى شــود كه تمام نقشــه هايم برباد برود، 
هركارى مى كردم حســاب و كتابم درست از آب در نمى آمد، 

بازار خراب شد و من هم مجبور شدم، فرار كنم.
*چطور مى خواهى پول شاكيان را برگردانى؟

 تمام دارايى ام را به دادگاه معرفى كردم، از اينكه نتوانستم به 
وعده و وعيد هايم عمل كنم، شرمنده ام و قول مى دهم تا جايى 

كه بتوانم پول شهروندان را پس بدهم.

كلاهبردارى 93ميلياردى با رهن و اجاره خانه هاى مردم كودك پيرانشهرى در 
تنور خانه همسايه سوخت 

خط قرمز: امدادگران پيرانشهرى جسد يك كودك 
را در تنور همسايه آنان كشف كردند. 

باقــر بهرامــى رئيس مركــز مديريت حــوادث و 
فوريت هاى پزشكى دانشگاه علوم پزشكى آذربايجان 
غربى گفت: اين كودك سه ساله از صبح دوشنبه در 

روستاى آبخورده اين شهرستان گم شده بود.
وى اضافه كرد: پس از چند ساعت عمليات جست 
و جو توســط مردم و نيروهاى امدادى، امدادگران 
اورژانس جســد ســوخته اين كــودك را از داخل 
تنور همســايه بيرون كشيدند و به بيمارستان امام 

خمينى(ره) پيرانشهر انتقال دادند.
رئيس مركز مديريت حوادث و فوريت هاى پزشكى 
دانشگاه علوم پزشكى آذربايجان غربى از علت فوت و 
پيدا شدن اين كودك سه ساله در داخل تنور اظهار 

بى اطلاعى كرد.
به گفته عوامل انتظامى، هيچ شائبه اى در خصوص 

كشته شدن اين كودك وجود ندارد.

در مشهد رخ داد



 فوتبال   حميدرضاعــرب    ماجراى انتقال ســردار به 
لاتزيوى ايتاليا همچنان ادامه دارد. خبرى كه البته باعث مسرت 
و خوشحالى ايرانى هاست چون پس از سال ها مى توانيم دوباره 
شــاهد حضور يك ايرانى در كالچو باشــيم اما به واقع ســردار 
علاقه اى براى انتقال به اين تيم درشرايط فعلى  ندارد و همچنان 
ترجيح مى دهد در ليگ روسيه باقى بماند. حرف هاى سردار ناشى 
از بى ميلى اش براى رفتن به لاتزيواست. تيمى كه پيش ترها يك 
ايرانى را در تيم فوتسالش داشت؛ وحيد شمسايى. حال شايد به 

زودى اتفاقاتى رخ دهد كه سردار را از ليگ روسيه جدا كند...
 بازهم رسانه هاى ايتاليايى خبرانتقال تو به لاتزيو 

را منتشركرده اند.
بله، تمام وقت ديروز به صحبت درباره اين خبرها گذشت.

 اتفاق خاصى رخ داده؟
نه، هيچ اتفاقى نيفتاده.

*اما رسانه هاى ايتاليايى و ايرانى مدعى شده اند كه 
انتقال تو درحال انجام است.

(مكث مى كند) چطور قرار اســت به ايتاليا بروم و خودم 
خبرندارم؟

 شايد كار انتقال تو با هماهنگى دو باشگاه روبين 
كازان و لاتزيو درحال انجام اســت و از اين موضوع 

بى خبرى؟
اين احتمال وجــود دارد اما من هيچ خبرى ندارم. هر روز 
كه درباشگاه نيستم بدانم بين مسئولان باشگاه و تيم لاتزيو 

چه مى گذرد.
 براى انتقال تو باشگاهت 20ميليون يورو درخواست 
كرده و ايتاليايى ها مدعى شده اند كه باشگاه لاتزيو 

مبلغ فوق را مى پردازد.
20ميليون يورو مبلغ زيادى اســت و براى باشگاه روبين 
كازان ســودقابل توجهى محسوب مى شود اما بايد همين 
جا اعلام كنم كه چنين انتقالى از نظرمن انجام نمى شود 
و من هم از اين اعداد و ارقامى كه مى گويند هيچ اطلاعى 
ندارم. حالا اگر باشگاه خودم نظر ديگرى دارد اعلام كند تا 

درباره اش فكر كنم و تصميم بگيرم.
 خودت نمى خواهى يا باشگاه راضى به جداى ات 

نيست ويا پول بيشترى از لاتزيو مى خواهد؟
من بارها گفته ام كه دوست دارم تا جام جهانى در فوتبال 
روســيه بمانم. پس ازآن مى توانم با آگاهى بيشترى تيم 

جديدم را انتخاب كنم.

 پس بايد دوباره خبر انتقالت را كه به صراحت نقل 
شده را تكذيب كنيم.

باوركنيد از اين همه شــايعه و خبر دروغ خسته شده ام. 
من بايد ذهنم مشــغول تمرين كردن باشد اما هر روز اين 
اخبار را در رســانه ها مى خوانــم. اين موضوع تمركز را از 
من گرفته است. بله، تكذيبش كنيد. البته تاكيد مى كنم 
كــه از طرف من. اگر نظر باشــگاه را مى خواهيد با آن ها 

مكاتبه كنيد.
 باشــگاه روبين كازان به جدايى تو راضى 

است؟
براى آن ها نظر من هم مهم است. تا به امروز 
من به آن ها گفته ام دوست دارم در روبين 
بمانم. اين جا احساس خوبى دارم و فكرمى 
كنم فصل خوبــى در انتظارم اســت. مى 

خواهم شرايط پايدارى داشته باشم.
 علت اينكه ليگ روسيه را تا به امروز 

ترك نكرده اى  چيست؟
درشــرايط فعلى ثبات براى من بهتراســت 
و بايد اين وضعيــت را حفظ كنم. با پدرم 
هم صحبت كردم گفت كه درليگ روسيه 
بمانى بهتراست. براى همين تمام ذهنم 

روى بازى در روبين متمركزشده.
با توجه به دوباختــى كه مقابل   
كراســنويارس و زنيت داشــتيد 
فكرمى كنى روبين بتواند روند روبه 
رشدى در ليگ روسيه بگيرد و از 

اين وضعيت خلاص شود؟
تيم مــا تغييرات زيادى داشــته 
و هنــوز به هماهنگــى كامل 

نرسيده اســت. ضمن اينكه 
بدنســازى  هــاى  تمرين 

ســختى را هم پشــت 
ســـرگذاشتيم. تصور 

من اين است كه از 
هفته سوم شرايط 
تغيير نفع مــا  به 

مــى كنــد. منتظر 
بردهاى ما باشيد.

وضعيت مبهم كرار و بهزادى كريمى 
براى بازى مقابل استقلال

ورزش: كرار جاسم و فريد بهزادى كريمى براى همراهى تيم صنعت 
نفت آبادان در ديدار مقابل استقلال وضعيت مبهمى دارند. اين دو 
بازيكن مصدوم هستند و حضورشان در اين بازى در هاله اى از ابهام 
قرار دارد.گفته مى شــود كرار از امروز در تمرينات شركت مى كند، 

ولى هنوز حضور او در اين بازى قطعى نيست.
 

جريمه 80 هزار دلارى فوتبال ايران به 
خاطر همنامى تيم ها!

نود:  سعيد فتاحى مسئول مسابقات ســازمان ليگ اعلام كرد: به 
دليل اينكه نام برخى از تيم ها در فوتبال ايران نزديك و مشابه است 

فيفا 80 هزار دلار فوتبال ايران را جريمه كرده است.
گفتنى اســت؛ نام برخى از تيم ها در ليگ هاى دسته دوم و سوم 
كاملا نزديك و مشابه است مانند داماش گيلان و داماش گيلانيان، 

برق شيراز و برق نوين شيراز.

وضعيت مگويان و استقلال پيچيده شد
ايسنا: هرائر مگويان مدافع ارمنستانى استقلال به همراه محسن 
كريمى گزينه هاى خروج از ليست بالاى 23 سال استقلال هستند 
و در اين ميان محسن كريمى بعد از جلسه با توفيقى قبول كرد تا 
نيم فصل از ليســت خارج شود و نيم فصل به استقلال اضافه شود 
اما هرائر مگويان تنها شرط خروج از ليست استقلال و جدايى از اين 
تيم را دريافت مطالباتش به صورت نقد عنوان كرده است. مطالباتى 
كه حدود يك ميليارد تومان مى شود و اين مسئله باعث ايجاد يك 
دردســر بزرگ براى استقلال شده است.استقلال تا بازى با صنعت 
نفت آبادان تنها دو روز زمان دارد و هنوز تكليف مگويان مشخص 
نيست و اصرار اين بازيكن براى دريافت مطالباتش، مى تواند باعث 

بروز تغييراتى در ليست آبى ها هم بشود. 

اصفهانى ها پيگير بخشيده شدن 
ساسان

فارس: ساســان انصارى مهاجم فصل گذشــته فولاد كه به خاطر 
حمله به داور 3 هفته اول ليگ امســال را از دســت داده اســت، 
همچنــان به همراه وكيل خود پيگير اين موضــوع بوده و اميدوار 
است تا كميته اســتيناف حكم او را تعليق كرده و يا ببخشد.البته 
ســپاهانى ها با درخواســت انصارى، نامه اى را به كميته استيناف 
دريافت نكرده اند اما به صورت نامحسوس پيگير بخشيده شدن اين 

بازيكن هستند.

مسعود حسن زاده تا اطلاع ثانوى 
محروم شد

ورزش: كميته انضباطى فدراســيون فوتبال اعلام كرد كه با توجه 
به خوددارى مسعود حسن زاده، بازيكن باشگاه سپاهان اصفهان از 
پرداخت مطالبات و عدم كســب رضايت شهريار طاحونى (كارگزار 
فوتبــال)، اين بازيكن تا اطــلاع ثانوى از همراهــى تيم خود در 
مسابقات رســمى محروم بوده و حق حضور در مسابقات را ندارد.
لغو اين محروميت منوط به كسب رضايت نامه و اعلام كتبى كميته 

انضباطى فدراسيون فوتبال خواهد بود.

هفته پنجم ليگ برتر فوتسال برگزار نشد
ورزش: با وجود اعلام قبلى ســايت فدراســيون فوتبال مبنى بر 
برگــزارى ديدارهاى هفته پنجم ليگ برتر فوتســال، اما بازى هاى 
اين هفته ديروز برگزار نشــد و روز پنجشــنبه اين مسابقات انجام 
خواهد شد.سعيد نجاريان عضو هيئت رئيسه سازمان ليگ فوتسال 
در ضمن تأييد اين خبر اظهار داشت: ما نمى دانيم سايت فدراسيون 
چرا اين خبر را اعلام كرده اســت. برنامه ما از قبل اعلام شــده و 

بازى هاى هفته پنجم روز پنجشنبه انجام خواهد شد.

جباروف: آماده فصل رويايى در 
استقلال هستم

ورزش ســه: ســرور جباروف گفت: در مدتى كه بــراى گرفتن 
پاســپورت به ازبكســتان رفته بودم تمريناتم را پيگيرى كردم و 
مشكلى از نظر آمادگى ندارم. تمريناتم را به صورت منظم پيگيرى 

كرده ام و مشكلى براى بازى كردن ندارم.
هافبك اســتقلال در مورد شرايط تيمش مى گويد: شرايط خوب 
اســت و با توجه به حضور چند ماهه مــن در ايران مى گويم كه 
استقلال امسال براى قهرمانى رقابت مى كند. مطمئن باشيد ما در 
استقلال امسال پتانسيل بالايى داريم و مى توانيم شرايط خوبى را 

رقم بزنيم. آماده فصل رويايى در استقلال هستم.

واكنش برزاى به شايعه دوپينگ
آى اسپورت: از ديروز يك بار ديگر بحث دوپينگ در استقلال در 
رســانه ها مطرح شــد و اين بار به طور مشخص نام بهنام برزاى به 
ميان آمد. اين بحث ها آنقدر در فضاى مجازى پررنگ شد كه برزاى 
مجبور به واكنش شــد و در پستى اينستاگرامى بدون نام بردن از 
ماجراى دوپينگ، از هواداران اســتقلال خواست به شايعات توجه 
نكنند. او در اين پســت مدعى شــد كه قصد دارد با خيال راحت 
و فكــر آزاد بهترين تصميم را بگيرد و تيم جديدش را با تصميمى 
درســت انتخاب كند. برزاى در پايان دوباره از هواداران خواست به 

اين شايعات توجه نكنند و به اين حرف ها فقط بخندند!

ضد حمله

بيك زاده: 
جلوى نقل وانتقالات استقلال را مى گيرم

تسنيم: هاشــم بيك زاده درباره پيوستنش به تيم نفت اظهار داشت: درست 
اســت كه نفت مشكلاتى دارد، اما مسئولان اين باشــگاه قول هايى داده اند تا 
بازيكنان و مربيان بدون دغدغه كارشان را انجام دهند. از طرفى، نفت در تهران 
حضور دارد و همين مسئله باعث شد اين تيم را انتخاب كنم. سال گذشته برايم 
سخت گذشت، چرا كه تنها دو بازى براى تراكتورسازى انجام دادم، اما به خاطر 

محروميت اين باشگاه از ميادين دور ماندم. 
وى با اشــاره به طلبش از استقلال خاطرنشان كرد: ما هم بايد مانند بازيكنان 
خارجى شكايت و استقلال را تهديد به كسر امتياز كنيم تا پول مان را بدهند. 
من هم مانند تيموريان و رضايى از طريق AFC اقدام مى كنم و حتى جلوى 
اين باشــگاه در نقل و انتقالات را هم مى گيرم. دو ســال است كه طلب دارم و 

حسابم مسدود شده است.

 ITC يك ميلياردى رضائيان
ورزش: پروســه جدايى راميــن رضاييان از پرســپوليس و حضورش در تيم 
اوستنده بلژيك تا همين روز گذشــته ادامه داشت. رضاييان كه براى گرفتن 
رضايتنامه از پرسپوليس حاضر شده بود 700 ميليون تومان طلبش را ببخشد و 
150 ميليون تومان هم نقد به اين باشگاه بدهد، بعد از حضور در تيم اوستنده، 
با مشــكل ديگرى روبرو شد.در توافق دو طرفه باشگاه پرسپوليس با رضاييان 
قيد شــده بود در صورتى كه رضاييان به يك تيــم خارجى برود و قراردادش 
بالاى 700 ميليون تومان باشــد، اين بازيكن بايــد 150 ميليون تومان ديگر 
بابت گرفتن ITC به پرسپوليس پرداخت كند.حالا باتوجه به حضور رضاييان 
در تيم اوستنده، اين بازيكن كه چند هفته اى معطل صدور اين كارت از سوى 
پرســپوليس بود سرانجام اين مبلغ را به باشگاه پرسپوليس داد و حالا منتظر 
گرفتن ITC خود است.  پرسپوليس يك ميليارد تومان سود از اين انتقال به 

دست آورده است.
14

تلگرامى

1

   على عباسى بازيكن فصل گذشته تيم پيكان و اميد سام كن بازيكن فصل قبل 

نيروى زمينى به سپيد رود پيوستند. 
   اميد ابراهيمى هافبك مصدوم استقلال كه دوران نقاهت خود را پشت سر 
مى گذارد، با حضور در هيئت فوتبال تهران قرارداد خود را با استقلال ثبت كرد.
   رافائل كريولارو، هافبك برزيلى رســما به ســپاهان اصفهان پيوست و به 

عنوان ســومين بازيكن برزيلى ليگ هفدهم براى طلايى پوشــان اصفهان به 
ميدان خواهد رفت.

   حسين پاپى و امين جهان عاليان، با حضور در هيئت فوتبال استان اصفهان 

به مدت يك فصل قرارداد خود را با سپاهان ثبت كردند.
   آرش افشــين مهاجم پيشين تيم استقلال تهران كه نيم فصل دوم فصل 

گذشته به تيم استقلال خوزستان پيوست و چندى پيش به عضويت تيم فولاد 
در آمد، يكى از غايبان اين تيم در هفته نخست رقابت ها برابر پرسپوليس است.

   حميد كمالى سرمربى تيم فوتسال ارژن شيراز مى گويد: بازيكنان اين تيم 

ليگ برترى براى مسابقات ليگ برتر فقط يك دست لباس دارند!
  لوكا بوناچيچ سرمربى تيم فوتبال گسترش فولاد ديروز قرارداد خود با اين 

باشگاه را در هيئت فوتبال تبريز ثبت كرد.
   شايعات در اسپانيا از تدارك پيشنهاد دوم بارسلونا براى خريد كوتينيو از ليورپول 

حكايت دارد.
  باشگاه چلسى بازيكن جوان خود به نام كندى را به خاطر جملات توهين 
آميزش در شبكه هاى اجتماعى خطاب به مردم چين، از اردوى شرق آسياى 

خود اخراج كرد.
  بعد از مورد موافقت قرار نگرفتن پيشــنهادهاى باشگاه ليورپول براى نبى 

كيتا هافبك تيم لايپزيك، قرمزها به تلاش خود براى خريد وى پايان دادند.
  رونالدو با اعلام اينكه مى خواهد جام هاى بيشترى با رئال كسب كند، به 

احتمال زياد صحبت ها براى  ترك سانتياگو برنابئو را به پايان رساند.
  باشگاه پاريس سن ژرمن پيشنهاد خود براى خريد الكسيز سانچز از آرسنال 

را به 40ميليون پوند افزايش داد.
   با نظر على اميرى مديرعامل باشگاه نساجى مازندران، بهرام اميرى معاون سابق 
استقلال به عنوان قائم مقام باشگاه نساجى معرفى شد.مهدى پاشازاده سرمربى، فرزاد 

مجيدى مربى و على اميرى مديرعامل نساجى سابقه حضور در استقلال را دارند.

حقدوست: منصوريان 
من را مى خواست

ورزش ســه: مجتبى حقدوســت 
هافبــك تيم فوتبال نفــت در مورد 
اينكه آيا قصد جدايى از نفت را دارد 
يا خير مى گويد: من در حال حاضر 
4 پيشنهاد دارم ولى كسى در باشگاه 

نيســت كه با آن صحبت كنم و نمى دانم چكار بايد بكنم. اگر باشــگاه نفت 
موافقت كند و رضايتنامه را بدهد قصد جدايى از اين تيم را دارم ولى متاسفانه 
نمى دانم با چه كســى بايد صحبت كنم. وى در مورد جدايى از اســتقلال 
مى گويد: وقتى فصل تمام شد باشگاه استقلال دو بار براى باشگاه نفت نامه 
زد و عليرضا منصوريان براى فصل جديد هم من را مى خواســت. متاسفانه 

هيچ كس در باشگاه نفت جواب نامه استقلال را نداد.

پيروانى به جلسه 
كميته فنى فراخوانده 

شد
ورزش: كميتــه  فنــى فدراســيون 
فوتبــال به منظور بررســى عملكرد 
تيم   ملى در ايــن رقابت ها كه منجر 
به حذف غير منتظره ايران شد، امروز 

جلسه اى با سرمربى تيم   ملى برگزار خواهد كرد.پيروانى در اين جلسه دلايل 
حذف تيم   ملى و شرايط مســابقات را براى اعضاى كادرفنى تشريح خواهد 
كرد. به احتمال زياد پس از اين جلســه پيروانى در سمتش ابقا خواهد شد 
چون سازمان تيم هاى ملى پس از اين رقابت ها تاكيد كرده بود كه تيم   ملى 
جوانان با هدف «تجربه اندوزى» در رقابت هاى زير 23 ســال حاضر شــده و 

چنين نتيجه اى پيش بينى مى شد.

كعبى: به شكايت 
قلعه نويى اهميت 

نمى دهم
ايسنا: حسين كعبى كاپيتان سپيدرود 
درباره شكايت قلعه نويى از او توضيح داد: 
چند سال پيش هم ايشان از من شكايت 
كرده بود و من هــم رفتم و جواب دادم. 

الان نيز داستان به همين شكل است. اهميتى برايم ندارد كه چه كسى از من شكايت 
مى كند. نه با قلعه نويى و نه با هيچ كس ديگر حرفى ندارم. حرف هاى من با خدا است. 
حسين كعبى مرد روزهاى سخت است. حسين كعبى چند سال پيش از صحبت هاى 
نكونام عليه قلعه نويى حمايت كرده و گفته بود: حرف هاى جواد عين واقعيت است و 
به غير از قلعه نويى هشــت نفر از مربى گرفته تا مديران باشگاه دارند به فوتبال ايران 

ظلم مى كنند. امير قلعه نويى به خاطر اين اظهار نظر كعبى، از او شكايت كرده است.
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ورزشـــى

در گفت و گو با قدس
ترابى: دايى گفت بايد بمانى

امير كوشا: ترابى كه از يك سرى اتفاقات در باشگاه 
سايپا دلخور است در مورد وضعيت خودش، پيشنهاد 
باشگاه آژاكس، كار كردن كنار على دايى و ... صحبت 

مى كند.
* شــرايط ســايپا را براى فصل هفدهم چطور 

مى بينى؟
تيم ما امســال بهتر شــده و بازيكنان جوان و خوبى 

گرفتيم كه اميدمان به موفقيت سايپا بيشتر شده.
* خيلــى از بازيكنان ســايپا معتقدند تيم تان 

مى تواند حداقل سهميه آسيا را بگيرد.
قطعا همين طور است. ما توانايى كسب سهميه آسيا را 
داريم. سايپا اين فصل نسبت به سال هاى گذشته خيلى 
بهتر شده كه اميدوارم بتوانيم نتايجى در شان نام على 

دايى كسب كنيم.
* از اينكه فصل هفدهم كنار آقاى گل جهان كار 

مى كنى، چه حسى دارى؟
واقعيت اين است كه افتخار بزرگى براى من محسوب 
مى شود. حضور على دايى در تمرينات، انگيزه زيادى به 
بازيكنان مى دهد. براى خودم و بچه ها واقعا همين طور 
است و انگار حضور او به ما انگيزه زيادى منتقل مى كند. 

به خاطر همين تلاش مان را بيشتر مى كنيم.

* فصل گذشــته شروع خوبى داشتى و گل هاى 
خوبى زدى و ساختى اما ناگهان همه چيز به خاطر 

يك مصدوميت متوقف شد.
پارســال مصدوميت بدى سراغم آمد. من حدود 100 
روز از فوتبال دور شــدم. بعد از آن هم كه برگشــتم، 
بازگشت خوبى نداشــتم چون به لحاظ بدنى شرايطم 

خوب نبود .
* حتى با وجود دلخورى كه از مسئولان باشگاه 

سايپا دارى؟
دلخورى را فراموش كردم. متاسفانه رفتار خوبى با من 
نشد. من خيلى دوست داشتم لژيونر شوم اما به جاى 
اينكه با من همكارى كنند گفتند با على دايى صحبت 

كنم. وقتى هم با على آقا صحبت كردم ايشــان به من 
گفت بمانم و تجربه بيشترى پيدا كنم بهتر است.

* پس بحث آژاكس جدى بود؟
بله، من پيشنهاد رسمى از آژاكس داشتم كه حتى آقاى 
درويــش هم در جريان آن بود اما موافقت نكردند جدا 

شوم.
* مگر در قراردادت بنــدى وجود ندارد كه اگر 

پيشنهاد خارجى داشتى بتوانى جدا شوى؟
نه، متاسفانه تا امســال اين بند در قراردادم نبود. اين 
فصل كه توافق مالى انجام شد بند جديدى در قراردادم 
آوردم كه در صورت داشــتن پيشنهاد خارجى بتوانم 

جدا شوم.
* يعنى اگر نيم فصل هم پيشنهاد خوبى داشته 

باشى، مى توانى جدا شوى؟
متاســفانه نه، اين بند فقط براى فصل آينده اســت و 
امسال نمى توانم تحت هيچ شرايطى جدا شوم. به اين 

ترتيب در ليگ هفدهم حضور دارم.
* فصل گذشــته هم تيم خوبى داشــتيد اما 

بدشانسى زيادى آورديد؟
پارســال خيلى بد گذشت و ما نتوانستيم نتايج خوبى 

بگيريم اما امسال به دنبال بهترين نتايج هستيم.

ابهام در وضعيت شماره 8 ؛
تست پزشكى جبارى به مرحله دوم كشيد

ورزش: خبرها حكايت از آن دارد كه تســت پزشكى مجتبى جبارى پاسخ مثبتى 
نداشــته است و در واقع ايفمارك مصدوميت جبارى را تاييد كرده است. جبارى در 
اردوى ارمنســتان هم چند روزى جداگانه و به صورت اختصاصى و با زانوى بســته 
تمرين كرد تا شائبه ها در مورد مصدوميت اين بازيكن بيشتر از قبل شود.نكته اى 
كه وجود دارد اين اســت كه جبارى دوباره ام آر آى داده و منتظر بررسى نتيجه آن 
است كه در صورت تاييد جبارى عملا دچار مشكلاتى با استقلال مى شود. افتخارى 
مدير عامل اين باشــگاه  پيش از اين اعلام كرده بود كه قرارداد با جبارى به شــرط 
تاييد تست پزشكى است و بازى به بازى. اگر تست پزشكى جبارى مصدوميت وى را 
تاييد كند با احتساب حرف افتخارى بايد قرارداد با وى فسخ شود مگر اينكه مربيان 
و پزشــكان باشگاه استقلال تشــخيص بدهند كه وى مى تواند به ميدان برود و با 
استقلال قراردادش را ادامه بدهد. پس از پيوستن مجتبى جبارى به استقلال، حرف و 
حديث هاى زيادى درباره مصدوميت جبارى از ناحيه زانو منتشر شد. عكسى كه وريا 
غفورى در اردوى ارمنستان با زانوبند منتشر كرد هم شايعات را بيشتر و بيشتر كرد. 
حتى خبر آمد كه دكتر نوروزى، پزشك استقلال هم از قرارداد بستن با بازيكنان بدون 
تاييد تست پزشكى گلايه كرده و از منصوريان و كادر فنى حسابى شاكى شده است و 
به همين دليل بود كه كادر پزشكى استقلال در اردوى ارمنستان حضور پيدا نكردند. 
البته در يكى دو روز گذشته خبر آشتى كنان كادر پزشكى هم با استقلال منتشر شد 
تا فضا كمى آرام شود اما اين پايان ماجرا نبود. ظاهرا ايفمارك پس از حضور بازيكنان 
استقلال در تست پزشكى اعلام كرده مصدوميت زانوى جبارى به نوعى است كه او 
نمى تواند 90 دقيقه در زمين حضور داشته باشد و البته اگر در حين بازى مصدوم 

شود، ممكن است بازى هاى زيادى را براى استقلال از دست بدهد.

باشگاه پرسپوليس خطاب به هواداران
 پول بدهيد تا بدهى  ژوزه را پرداخت كنيم

ورزش: باشــگاه پرســپوليس بيانيه اى صادر كرد و در آن از هواداران خواسته با 
كمك هاى خود، باشــگاه را در پرداخت بدهى هاى خارجى ناشى از احكام صادره 
بين المللى يارى برسانند. در بخشى از اين بيانيه آمده است  مديريت باشگاه تمام 
توان و سعى خود را جهت حل مشكلات به كار گرفته است، ليكن با لحاظ حجم 
بدهى هاى مالى، اين امر بدون كمك و حمايت هاى جمعى ميسر نيست. اكنون در 
جهت اعتلاى نام ايران عزيز و باشگاه بزرگ و مردمى پرسپوليس نه تنها ضرورت 
دارد از تفرقه و حاشيه ســازى پرهيز شــود بلكه با وجود محدوديت زمانى جهت 
تسويه بدهى آراى محكوميت صادره در خصوص آقاى مانوئل ژوزه و دستيارانش و 
در راستاى پيشگيرى از هرگونه اعمال محروميت و البته تداوم مسير موفقيت هاى 
تيم، كمك هاى همدلانه مســئولين و هواداران را مطالبه مى كنيم. اميد است با 

پرداخت بدهى هاى گذشته، چراغ راه آينده را سبز نگه داريم.
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پس بايد دوباره خبر انتقالت را كه به صراحت نقل 
شده را تكذيب كنيم.

باوركنيد از اين همه شــايعه و خبر دروغ خسته شده ام. 
من بايد ذهنم مشــغول تمرين كردن باشد اما هر روز اين 
اخبار را در رســانه ها مى خوانــم. اين موضوع تمركز را از 
من گرفته است. بله، تكذيبش كنيد. البته تاكيد مى كنم 
كــه از طرف من. اگر نظر باشــگاه را مى خواهيد با آن ها 

مكاتبه كنيد.
باشــگاه روبين كازان به جدايى تو راضى 

براى آن ها نظر من هم مهم است. تا به امروز 
من به آن ها گفته ام دوست دارم در روبين 
بمانم. اين جا احساس خوبى دارم و فكرمى 
كنم فصل خوبــى در انتظارم اســت. مى 

خواهم شرايط پايدارى داشته باشم.
علت اينكه ليگ روسيه را تا به امروز 

ترك نكرده اى  چيست؟
درشــرايط فعلى ثبات براى من بهتراســت 
و بايد اين وضعيــت را حفظ كنم. با پدرم 
هم صحبت كردم گفت كه درليگ روسيه 
بمانى بهتراست. براى همين تمام ذهنم 

روى بازى در روبين متمركزشده.
با توجه به دوباختــى كه مقابل 
كراســنويارس و زنيت داشــتيد 
فكرمى كنى روبين بتواند روند روبه 
رشدى در ليگ روسيه بگيرد و از 

اين وضعيت خلاص شود؟
تيم مــا تغييرات زيادى داشــته 
و هنــوز به هماهنگــى كامل 

نرسيده اســت. ضمن اينكه 
بدنســازى  هــاى  تمرين 

ســختى را هم پشــت 
ســـرگذاشتيم. تصور 

من اين است كه از 
هفته سوم شرايط 
تغيير نفع مــا  به 

مــى كنــد. منتظر 
بردهاى ما باشيد.

آزمون در گفت و گو با قدس

20 ميليون يورو  براى انتقالم ؟
ژوزه برون، ژوزه درون!

رسول بهروش : در روزهايي كه مسئولان باشگاه پرسپوليس براي 
جور كردن پول طلب مانوئل ژوزه به در و ديوار مي كوبند، خبر رسيده 
اين باشگاه در جريان شــكايت علي دايي هم به پرداخت سه ونيم 
ميليارد تومان متهم شــده اســت. در مورد عدد طلب ژوزه روايات 
متفاوتي وجود دارد و هنوز مرجع بين المللي در اين مورد اظهارنظر 
پاياني را انجام نداده، اما در مجموع به نظر مي رســد مطالبه فعلي 
علي دايي از قرمزها، بين ثلث تا نصف طلب مشــهور مربي پرتغالي 
اســت؛ چشم همگي روشن! اينكه چرا طلب ژوزه پرسپوليسي ها را 
به تكاپو انداخته و طلب دايي اين نتيجه را نداشــته، تنها به دليل 
آن است كه پاســپورت خارجي مربي پرتغالي مجوز شكايت او در 
نهادهاي بين المللي را صادر مي كند و به اين ترتيب ممكن است كار 
به محروميت و كسر امتياز بكشد، اما علي دايي چون طلبكار ايراني 
است، خطري ندارد؛ آنقدر كه حتي علي اكبر طاهري در همين گير 
و دار  شماره تلفنش را مي گيرد و از او مي خواهد بابت برگزاري دربي 
دوستانه تهران در ورزشگاه اختصاصي آرمينيا بيله فيلد از اين باشگاه 

آلماني تخفيف بگيرد!
فارغ از تفاوت تبعات پرونده شــكايت ژوزه و دايي، اصل مطلب اين 
اســت كه طلب نجومي هيچكدام از اين دو مربي از پرســپوليس، 
جنبــه عادلانه ندارد و اگر چنين مطالبه اي رقم خورده، صرفا در اثر 
ســهل انگاري و ندانم كاري مديران پيشين باشگاه بوده است. استاد 
محمد رويانيان همان كســي اســت كه ژوزه را با قراردادي بسيار 
گرانقيمت به پرســپوليس آورد و تنها پــس از نيم فصل و در حالي 
كه تيم پيرمرد كم كم داشــت جا مي افتاد، او را كنار گذاشت. حتي 
در زمينه اخراج مانوئل هم ظرافت هاي قانوني لازم رعايت نشــد و 
بــدون توافق و مذاكره، طوري طرف را بيــرون كردند كه بعدها در 
هر محكمه اي بتواند برنده باشد و تا دو برابر اصل پولش را به عنوان 
جريمه دريافت كند. در روزهايي كه دستياران ژوزه از راه داده نشدن 
خودشان به محل تمرين فيلمبرداري مي كردند، رويانيان سرخوشانه 
مي گفت: «دبه مي كنيم»؛ حالا اما كارد اين دبه كردن به اســتخوان 
پرسپوليس رسيده! هنرمندي بعدي سردار هم البته عقد قرارداد سه 
ســاله به قيمت بسيار بالا به شكل معاف از ماليات با علي دايي بود؛ 
شاهكاري كه سال بعدش با اخراج دايي توسط سياسي تكميل شد و 

حالا پرونده عظيم ديگري عليه قرمزها تشكيل داده است.
ژوزه بــرون و ژوزه درون، جمعــا بين 10 تــا 15ميليارد تومان از 
پرسپوليس طلبكارند و اين يعني رقمي به اندازه يك سال دستمزد 
همه ستاره هاي اين تيم! طعنه آميز اما اين است كه پديدآورندگان 
اين دو پرونده، امروز آســوده و خوشحال زندگي شان را مي كنند و 
كاري هم به فوتبال ندارند. رويانيان، سياسي و البته مديران ارشدي 
كه اين دو عزيز را انتخاب كردند دارند «ريلكس» مي كنند، اما اين 
استخوان هاي پرســپوليس محبوب است كه زير بار بدهي ها دارد 

خرد مي شود و در هم مي شكند.



وزارت ورزش و جوانان مدارك را تحويل فدراسيون ها داد

ابهامات اساسى در اساسنامه مشترك! 
  ورزش   اساسنامه فدراسيون هاى ورزشى از سوى وزارت 
ورزش و جوانان آماده شــده و براى بررسى بيشتر در اختيار 

برخى از فدراسيون ها نيز قرار گرفته است.
در اين اساسنامه مطالبى وجود دارد كه به نظر مى رسد بايد 
بررسى دوباره اى بر روى آنها صورت بگيرد و حتى تغييراتى 
ايجاد شود. اولين نكته ابهام آميز و شايد هم مهمترين نكته 
مربوط به تبصره يك در ماده 17 است؛ جايى كه درخصوص 
رياست مجمع عمومى فدراسيون ها صحبت مى شود. در اين 
تبصره آمده است: «رئيس فدراسيون جلسه مجمع عمومى را 
شروع نموده و رئيس جلسه مجمع توسط اعضا انتخاب و بر 

اساس دستور جلسه، مجمع را اداره مى كند.»
بــا توجه به حضور وزير ورزش و يــا يكى از معاونانش در 
جلســه مجمع عمومى، رأى افراد حاضر در جلسه بالطبع 
به ســود وزارت ورزش خواهد بود (مگر آنكه اتفاق نادرى 
رخ دهد) و اين بدان معناست كه رئيس فدراسيون در اين 
جلسه رياســت را بر عهده نخواهد داشت و رئيس مجمع 
وزيــر يا معاون وزير خواهد بــود. اين موضوع از آنجا مهم 
است كه هم اكنون در فدراسيون تيراندازى با كمان رئيس 
مجمع، رئيس فدراســيون اســت و همين امرباعث شده 
وزارت ورزش تاكنــون نتواند انتخابات اين فدراســيون را 
برگزار كند. در اين فدراسيون طبق اساسنامه قبلى رئيس 
فدراســيون حتى در حضور وزير هم رياست مجمع را بر 

عهده دارد.
مورد بعدى در بند يك از ماده 18 است. در اين بند آمده 

كه انتخاب، عزل يا پذيرش اســتعفاى رئيس فدراسيون 
جزو اختيارات مجمع عمومى اســت. در حالى اين بند در 
اساسنامه وجود دارد كه پيش از اين، سابقه عزل و پذيرش 

استعفا از سوى وزير را در ورزش كشور داشته ايم.
مســئله ســوم مربوط به ماده 28 بند 5-2 است. در اين 
بخش از اساســنامه اشــاره شــده كه نامزدهاى رياست 
فدراسيون بايد داراى مدرك كارشناسى ارشد معتبر باشند. 

در حال حاضر تحصيلات برخى از روسا كارشناسى است و 
با اجرايى شدن اساسنامه جديد، چنين روسايى بايد عطاى 
رياست را به لقايش ببخشند و ديگر نمى توانند در انتخابات 

حضور پيدا كنند.
آخرين موضوع در ماده 32 و البته در بند 2-2 اســت. در 
اين بخش عنوان شده كه دبيران فدراسيون ها بايد حداقل 
داراى مدرك كارشناســى باشــند. با اجرايى شــدن اين 

اساســنامه نيز قطعاً برخى از دبيران بايد محل كار خود را 
ترك كنند؛ چرا كه سطح تحصيلاتشان پايين تر است. البته 
همان طور كه عنوان شــد، اين اساسنامه به دست برخى 
فدراسيون ها رسيده و دبيران آنها از حالا به دنبال بالا بردن 

مدرك تحصيلى خود افتاده اند.
 مهلت حداكثر سه هفته اى به فدراسيون ها براى 

اعلام نظر 
اساســنامه فدراســيون ها ابتداى هفته جــارى به همه 
فدراســيون ها ارســال و يك هفته نيز مهلت داده شد تا 
نظرات در اين باره اعلام شــود. قرار اســت روز پنجشنبه 
هفته جارى جلســه اى ميان مســئولان وزارت ورزش و 
فدراسيون ها درباره شرايط اساسنامه برگزار و موارد مدنظر 

بررسى و اگر سؤال و ابهامى بود برطرف شود.
برخى از فدراســيون ها نيز بايد استعلام لازم را از فدراسيون 
جهانى رشــته خود بگيرند كه ممكن است دريافت جواب 
اين اســتعلام نهايتاً 20 روز طول بكشــد. به همين دليل 
پيش بينى شــده كه دو هفته ديگر نيــز به اين زمان اضافه 
شود تا همه فدراســيون ها نظرات نهايى خود و فدراسيون 
جهانى شان را ارائه كنند.  با توجه به اينكه دولت در مرداد ماه 
روزهاى شلوغى در پيش دارد و قرار است تغييرات كابينه رخ 
دهد، كار تأييد نهايى اساسنامه فدراسيون ها در اين مقطع 
زمانى صورت نمى گيرد و به شهريور ماه موكول خواهد شد. 
وزارت ورزش از كميسيون مربوط در دولت وقت گرفته اند و 

پيش بينى كرده اند اين كار در شهريور ماه نهايى شود.

مهر: على اشكانى، ســرمربى تيم ملى كشتى فرنگى در مورد 
حضور در رقابت هاى جهانى گفت :كارمان بسيار سخت و دشوار 
است، از يك ســو بســيارى از مهره هاى باتجربه و عنوان دار 
كشــتى فرنگى ايران بعد از المپيك جــاى خود را به جوانان و 
چهره هاى جديدتر دادند و از ســويى ديگــر زمان كافى براى 

حضور در رويداد بزرگى همچون جهانى فرانسه نداشتيم.
وى افــزود: البته از مدتى كه به عنوان ســرمربى در تيم ملى 

فعاليت دارم اقدامات بسيار خوبى انجام شده كه اميدوارم اين 
روند با توجه به زمانى كه به آن نياز داريم، ادامه يابد. همانطور 
كه گفتم تمــام برنامه هاى ما و تمامى متوليان فدراســيون 
كشتى به المپيك 2020 معطوف شــده و بهتر است در اين 
مدت به پتانســيل و داشــته هاى كنونى، فرصت عرض اندام 

بدهيم.
سرمربى تيم ملى كشتى فرنگى ادامه داد: رقابت هاى انتخابى 

تيم ملى و حضور جوانان و مدعيانى كه صحنه را براى تاخت 
و تاز خــود مهيا مى ديدند، من و همكارانم را بســيار راضى 
و خوشحال كرد، چراكه شــاهد روندى به نام فرايند انتخابى 
بوديم كه مدت هاســت آغاز شده و رفته رفته در حال تثبيت 
و پذيرفته شدن اســت. همين موضوع باعث شده تا بسيارى 
از نيروهاى جوان و مســتعد از زير سايه نام هاى بزرگ خارج 
شوند و بتوانند در ميدانى عادلانه به قدرت نمايى و شكوفايى 

بپردازند.
اشــكانى با اشــاره به اين موضوع كه كشــتى فرنگى سرشار 
از اســتعدادهاى نــاب براى رســيدن بــه ورزش قهرمانى و 
حرفه اى اســت، گفت: فرنگى كاران جوان و برخى چهره هاى 
پشــت خط مانده نشــان دادند لياقت توجه و ميدان دادن را 
دارند و خوشبختانه در رقابتهاى انتخابى ديديم كه چه نتايجى 

رقم زدند.

صعود يك پله اى تيم ملى شمشيربازى 
سابر ايران در رنكينگ جهانى

ورزش: رقابت هاى شمشيربازى قهرمانى جهان به ميزبانى آلمان 
كه تا چهارم مرداد ادامه دارد با كســب ارزشــمند رتبه پنجم تيم 
سابر ايران همراه بود.عملكرد قابل قبول و قدرت نمايى نمايندگان 
شايسته كشورمان صعود يك پله اى ايران در رنكينگ فدراسيون 
جهانى را در پى داشــت. ايران حالا پس از كــره جنوبى، ايتاليا و 
مجارستان با 272 امتياز در جايگاه چهارم قرار دارد. اين در حالى 
است كه كشورهايى همچون روسيه، آمريكا، رومانى، فرانسه و آلمان 

در جايگاهى پايين تر از تيم ملى كشورمان قرار گرفته اند.

براى حضور در بازى هاى جهانى
2 كماندار ايران به لهستان مى روند

ورزش: 2 كماندار رشــته كامپوند تيراندازى با كمان ايران امروز 
(چهارشــنبه) به بازى هاى جهانى لهســتان اعزام مى شوند. اين 
مســابقات مختص رشته هاى غير المپيكى است و هر 4 سال يك 
بار پس از المپيك برگزار مى شود. تيم كامپوند تيراندازى با كمان 
ايران با كسب 2 سهميه از مسابقات كاپ آسيايى تايلند جواز حضور 
در اين بازى ها را به دســت آورد. اسماعيل عبادى و پريسا براتچى 
كه موفق به كسب سهميه اين بازى ها شدند نمايندگان تيراندازى 
با كمان كشورمان در بازى هاى جهانى لهستان هستند. بهزاد پاكزاد 

هم به عنوان مربى كمانداران ايران را همراهى مى كند.

پيروزى اميدهاى ايران برابر پاكستان
ديدار تيم ملى واليبال ايران و لهستان

ورزش: تيــم واليبال اميد ايران در دومين روز مســابقات واليبال 
قهرمانى مردان آسيا مقابل پاكســتان به پيروزى رسيد.اميدهاى 
ايران درحالى در 3 ســت پياپى و با امتيازات 25 بر 23، 25 بر 22 
و 25 بر 14 اين تيم را از پيش رو برداشتند كه حميد موحدى در 
رأس كادر فنى اين تيم حضور داشت. تيم ملى واليبال اميد ايران 
در ادامه مسابقات قهرمانى مردان آسيا امروز در آخرين ديدار مرحله 

نخست گروهى به مصاف تيم واليبال چين تايپه مى رود.

حضور برادران عالميان در پروتور چك 
ورزش: پروتور بيــن المللى جمهورى چك يكــى از رويدادهاى 
مصــوب در تقويــم 2017 فدراســيون جهانى تنيــس روى ميز 
اســت كه شهريورماه برگزار مى شــود. اعزام نماينده به اين دوره 

رقابت ها در دستور كار فدراسيون كشورمان قرار دارد. 
مسئولان تنيس روى ميز ايران در نظر دارند نوشاد و نيما  عالميان 
را به اين پروتور اعزام كنند. اقدامات اوليه براى اعزام اين دو بازيكن 
انجام شــده و در صورت تأييد نهايى در شوراى برون مرزى، انجام 

اقدامات تكميلى در دستور كار قرار مى گيرد.

پيروزى قاطع شمشيربازان ايران مقابل 
عربستان 

ورزش: مسابقات شمشــيربازى قهرمانى جهان ديروز با برگزارى 
ديدارهاى تيمى اســلحه اپه در آلمان پيگيرى شــد. در چارچوب 
اين روز از رقابت ها تيم ملى اســلحه اپه ايران به مصاف عربستان 
رفت و موفق شد اين تيم را با نتيجه 45 بر 24 شكست دهد. اين 
ديدار در جدول 46 تيمى مسابقات برگزار شد. محمد رضايى، طاهر 
عاشورى و محمد اسماعيلى شمشيربازان اسلحه اپه ايران هستند 
كــه تركيب تيم ملى اين اســلحه را در رقابت هاى جهانى آلمان 

تشكيل مى دهند. 

رئيس فدراسيون تنيس روى ميز:
براى جذب مربى خارجى نه برنامه 

داريم و نه پول
مهر: مهرداد على قارداشــى، رئيس فدراســيون تنيس روى ميز در 
پاسخ به اين پرسش مبنى بر اينكه «آيا در راستاى اهداف بلندمدتى 
كه براى المپيك آينده داريد، تغيير كادر فنى و جذب مربى خارجى را 
هم در دستور كار قرار داده ايد؟»، گفت: هيچ برنامه اى در اين زمينه 
نداريم ضمن اينكه اصلا بودجه اى هم براى اين كار نداريم. گذشــته 
از اينها، فدراسيون از عملكرد آقاى لطف االله نسبى به عنوان سرمربى 
تيم ملى رضايت كامل دارد. حتى اگر هم قرار باشــد مربى خارجى 

جذب كنيم، از او در كنار لطف االله نسبى استفاده خواهيم كرد.

وضعيت نامشخص مصدوميت 
حسن رحيمى

تسنيم: حسن رحيمى، ملى پوش تيم كشتى آزاد در مورد شرايط 
مصدوميتــش گفت: فعلا كار درمانم را انجام مى دهم. اگر پاى من 
جواب بدهد باز هم كشــتى مى گيرم. براى كشتى گرفتن بايد پاى 
من جواب بدهد، بايد ببينم چه مى شود، البته نمى دانم تا مسابقات 

جهانى آماده مى شوم يا نه.
وى ادامه داد:  من با كادر فنى هماهنگ هســتم و با اكبر دودانگه 
و محمد طلايى در تماســم و حتى به اردو مى روم و هيچ مشكلى 
ندارم. اميدوارم بتوانم به مسابقات جهانى برسم. واقعا حيف است و 

امسال سال خوبى براى رفتن روى سكو بود.

جمعه شروع اردوى كشتى فرنگى
ورزش: اردوى آماده سازى تيم ملى كشتى فرنگى براى حضور در 
رقابت هاى جهانى فرانسه روزهاى 6  تا 19 مردادماه در خانه كشتى 
شماره يك مجموعه ورزشى آزادى تهران برگزار مى شود كه اسامى 

نفرات دعوت شده به اين اردو به اين شرح است:
59 كيلوگرم: مهرداد مردانى، سامان عبدولى (خوزستان) محسن 

حاجى پور (مازندران) ميثم دلخانى (فارس)
66 كيلوگرم: محمد الياســى، امين سورى (خوزستان) محمدرضا 

گرايى (فارس) على ارسلان (مازندران)
71 كيلوگرم: فرشاد بلفكه (لرستان) محمدعلى گرايى (فارس)

75 كيلوگرم: سعيد عبدولى، پيام بويرى (خوزستان) شايان عفيفى 
(آذربايجان شرقى) پژمان پشتام (تهران)

80 كيلوگرم: يوسف قادريان (البرز) مهدى ابراهيمى (قم)
85 كيلوگرم: حســين نورى (زنجان) ســامان عزيزى (كردستان) 

مهدى فلاح (تهران)
98 كيلوگرم: ســيد مصطفى صالحى زاده (خوزستان) اميرحسين 

حسينى (مازندران) على اكبر حيدرى (قم)
130 كيلوگرم: شــهاب قــوره جيلى و بهنام مهــدى زاده (تهران) 

مسعود نعمت چكانى (خوزستان)

خبر
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موناكو: هيچ رقمى را براى 
امباپه قبول نكرده ايم

اسكاى اسپورتس: باشــگاه موناكــو 
هرگونه توافــق با رئــال مادريد براى 
انتقال كيليان امباپــه را تكذيب كرد. 
ماركا اخيــرا گزارش كــرده كه رئال 

150ميليون يورو را به صورت نقدى به 
باشــگاه فرانســوى پرداخت كرده و 30ميليون يورو نيز به عنوان پاداش به اين 
باشگاه پرداخت خواهد كرد. چنين رقمى ركورد خريد 110ميليون يورويى پل 
پوگبا توسط منچستريونايتد از يوونتوس را خواهد شكست و امباپه 18ساله را به 
گرانقيمت ترين بازيكن تاريخ بدل خواهد كرد. امباپه فصل گذشته 26گل براى 
موناكو به ثمر رساند و 8پاس گل نيز داد تا كمك بزرگى به تيمش در راه قهرمانى 

ليگ فرانسه و رسيدن به جمع 4تيم پايانى ليگ قهرمانان باشد.

پيرس: لمن نظم را به 
آرسنال خواهد آورد

اسكاى اســپورتس: بازيكن سابق 
آرسنال، تصميم آرسن ونگر سرمربى 
اين تيم را در اضافه كردن ينس لمن 
به كادرفنى توپچى ها ســتود. رابرت 

پيرس در اين خصوص معتقد اســت: اضافه شــدن ينس خبر خوبى بود. او 
شخصيت بســيار خوبى دارد و مى تواند نه تنها به دروازه بانان بلكه به ديگر 
بازيكنان تيم نيز كمك كند. هر تيمى بايد رقابت طلب باشد و لمن هميشه 
اين خاصيت را در خود داشــته است. او آلمانى هم هست و نظم خاص خود 
را دارد. بعضى وقت ها وى بســيار سخت گير است، اما در رختكن تيم به اين 

نظم نياز داريم.

لوكاكو: من را با 
دروگبا مقايسه نكنيد

جديــد  مهاجــم  بى بى ســى: 
بــه  اشــاره  بــا  منچســتريونايتد 
شــباهت هايى ميان خــود و ديديه 
دروگبا، تاكيد كرد كه هنوز راه درازى 

براى رسيدن به اسطوره چلسى در پيش دارد. روملو لوكاكو مى گويد: ديديه 
دروگبا بيشتر يك مهاجم هدف بود، اما من زمان بيشترى توپ را در اختيارم 
نگه مى دارم و ســپس تلاش مى كنم از ميان مدافعان نفوذ كنم. البته از نظر 
فيزيكى به يكديگر شــباهت هايى داريم اما بازيكنان كاملا متفاوتى هستيم؛ 
من روملو لوكاكو هستم و مى خواهم تاريخ خود را بنويسم. او در چلس ى بود، 

من در منچستريونايتد هستم و اين تفاوت ديگرى ميان ما دو نفر است.

دانيال صدقى: آنتونيو كونته ســرانجام سكوت 
خود را شكســت. مربى چلسى بعد از حدود دو 
ماه كه در مورد آينده اش دراين تيم با هيچكس 
حرفى نزده بود، در مصاحبه اى طولانى با نشريه 
« ميل آن ساندى» اعتراف كرده كه دريك قدمى 
ترك لندن قرار داشــته است. « اين اولين فصل 
من در انگليس، در كشورى جديد و بدون خانواده 
بــود. مهم بود كه شــرايطم را از هر لحاظ درك 
كنم. من از اين فصل در انگليس و چلسى لذت 
بردم ولى بايد صادق باشــم. بــراى خانواده ام و 
براى خودم سال خيلى سختى بود. وقتى پيروز  
مى شــويد، فكر مى كنيد كه همه چيز ساده تر 

است. درحاليكه اين طور نيست.»
دلتنگى براى خانــواده و تلاش هاى اينتر براى 
جــذب كونته در مــاه هاى اخيــر بر هيچكس 
پوشــيده نبود. بــا وجود تمامى وسوســه هاى 
ممكن، كونته در چلسى ماند. او مشكلاتش را با 
آبراموويچ و تيم مديريتى آبى پوشان حل كرده و 
تغييراتى را در قرارداد جديدى كه اين هفته امضا 
مى كند، ايجاد كرده است.« براى هر مربى توانايى 
ابراز ايده مهم ترين چيز است. اينكه باشگاه ايده 

شــما را بفهمد و آماده كار كردن با شــما باشد 
و پايه هاى مســتحكمى درتيم بسازد، اهميت 
زيادى دارد. من مى توانم چنين چيزى بخواهم 
ولى اگر تنها باشــم، كار ســختى پيش رو دارم. 
مطمئنا ايده من هميشه ادامه حضور در چلسى و 
كار كردن با اين تيم بود. هدف باشگاه هم ادامه 
دادن بود و براى همين قراردادم را تمديد كردم. 
تكرار مى كنم، چلسى تيم بزرگى است ولى نمى 
توانيم مرتكب اشتباه شــويم. اين كارخطرناكى 
است. بايد بهتر شويم و براى ساخت چيز مهمى 

براى حال و آينده پيشرفت كنيم.»
اين تصميم با توجه به اينكه همســر و فرزند 9 
ســاله او به زودى راهى انگليس مى شوند تا در 
كنار او زندگى كنند، راحت تر خواهد بود.« نمى 
توانستم يك فصل ديگر هم بدون خانواده بمانم. 
دختر من در سنى است كه ديدن بزرگ شدن و 
زندگى روزمره با او برايم اهميت زيادى دارد. آنها 
به لنــدن مى آيند و فكر مى كنم چنين چيزى 

پيوند من با چلسى را نشان مى دهد»
چلســى در فصل جديــد آلوارو موراتــا را به جاى 
ديه گو كاســتا در خط حمله اش خواهد داشــت. 

كونتــه هرگــز رابطه خوبــى با مهاجــم برزيلى- 
اسپانيايى نداشت و از ماه ژانويه گذشته روابط آنها 
به تيرگى گراييد. كونته حتى دراين گفت وگو هم با 
نيش و كنايه به كاستا از او خداحافظى كرده است:« 
در همان ماه ژانويه شــرايط كاملا براى همه محرز 
بــود. من اين تصميم را همان موقع گرفتم و به آن 
احترام گذاشتم. از اينكه بعضى ها از چنين چيزى 
شگفت زده شدند، تعجب مى كنم. منافع يك تيم 

به مراتب مهم تر از منافع يك بازيكن است.»
چلســى ماههاى طولانى به دنبال جذب لوكاكو 
بود كه راهى منچستريونايتد مورينيو شد و حالا 
كونته در مورد موراتا مى گويد:«  من وقتى يووه 
بــودم هم او را مى خواســتم. درآن زمان خيلى 
جوان بود. ولى با گذشت زمان و تجربه اندوزى در 
يووه و رئال به نظرم الان براى چلسى آماده است. 
او و لوكاكو در يك سطح هستند و اولين انتخاب 
براى تيم هايى نظير چلسى و يونايتد محسوب 

مى شوند.»
از نظر كونته تكــرار موفقيت هاى قبلى در اين 
فصل دشوار خواهد بود:« من سيتى و من يونايتد 
و ديگر رقبا تيــم هاى خود را براى فصل جديد 
تقويت مى كنند و ما هم خيلى تغيير كرده ايم. 
البته ضرورت اين تغييرات وجود داشت. من نمى 
خواستم چيزى را تغيير دهم. اما فصل گذشته در 

واقع تنها 13 بازيكن دراختيار داشتم»

اعزام 
چهار جودوكار به 
رقابت هاى جهانى 

ورزش: تيم ملى جودو ايران با چهار جودوكار به رقابتهاى قهرمانى 
جهان در بوداپست اعزام خواهد شد. اين دوره از مسابقات طى روزهاى 
6 تا 11 شهريور به ميزبانى مجارستان در بوداپست برگزار خواهد شد. 

براى حضور در اين رقابت ها تاكنون 676 جودوكار از 113 كشور جهان ثبت 
نام كرده اند كه با توجه به زمان باقى مانده، اين تعداد افزايش خواهد يافت.  

اما از ايران نيز نام 5 نفر در بين اسامى شركت كنندگان ديده مى شود. 
محمدرشنونژاد، عليرضا خجسته، محمد محمدى بريمانلو، سعيد ملايى و 
رامين صفويه جودوكارانى هستند كه براى حضور در اين رقابت ها روى 

سايت رقابت ها ثبت نام شده اند. نكته مهم اينكه به دليل فاصله 
اندك رقابت هاى قهرمانى جهان با مسابقات جوانان 

جهان، به احتمال زياد عليرضا خجسته به 
بوداپست اعزام نخواهد شد. 

قهرمان 
دووميدانى آسيا:

فينال مسابقات جهانى دور از 
دسترس نيست

فارس: حسين كيهانى، قهرمان دوى سه هزار متربا مانع آسيا در 
مورد مسابقات ليگ طلايى گفت: به دليل اينكه در مسابقات قهرمانى 

جهان دويدن تند و كند مى شود، به خاطر همين موضوع در دوى 
800 متر ليگ طلايى شركت كردم تا با آن شرايط آشنا شوم و نتيجه 
برايم مهم نبود. پس از 800 متر در دوى 2 هزار متر مانع هم دويدم 

كه ركوردى بود.قهرمان دوى 3 هزار متر آسيا در مورد نخستين 
حضورش در قهرمانى جهان عنوان كرد: تاكنون اين رقابت ها را 

تجربه نكرده ام و به شرايط آشنا نيستم. هدفم اين است كه 
به فينال بروم و مطمئنا دور از دسترس هم نيست. 

براى اين موضوع بايد ركوردى زير 8 دقيقه 
و 40 ثانيه داشته باشم.

دورى 
2ماهه ملى پوش 

فوق سنگين وزنه بردارى از ميادين
فارس: رامين ربيعى، ملى پوش فوق سنگين وزنه بردارى درباره 
شرايط مصدوميتش گفت: در حالى كه در اردوى ورزقان 50 

كيلوگرم زير ركوردم را مى زدم از ناحيه كتف راست دچار آسيب ديدگى 
شدم. بعد از MRI مشخص شد كه كتفم دچار پارگى شده است و 

حداقل 2 ماه دور از ميادين خواهم بود. وى ادامه داد: با صحبتى كه با 
پزشكان انجام دادم گفتند كه نيازى به جراحى نيست و با فيزيوتراپى 
مى توانم برگردم؛ البته يك هفته ديگر بايد دستم بسته باشد و سپس 
فيزيوتراپى را آغاز كنم. با توجه به اينكه يك ماه از آسيب ديدگى ام 

گذشته حداقل يك ماه ديگر نمى توانم وزنه بزنم.با اين شرايط 
مسابقات دانشجويان جهان را از دست داده ام و تمام 

تلاشم اين است كه حداقل به بازى هاى 
داخل سالن آسيا برسم. 
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حســين ماهينى مدافــع پرســپوليس در توئيتر 
خود با اشــاره به اوليــن گفتن بابا توســط دختر 
كوچكش، از همزمانى آن بــا روز دختر به هيجان 

آمده است.

ســيامند رحمان قوى ترين مرد پارالمپيك كه 
ميهمان برگزاركنندگان توكيو 2020 است، در 
نشستى به سوالات كودكان ژاپنى علاقه مند به 

ورزش پاسخ داد. 

مارسلو مدافع رئال مادريد كه در اردوى تيمش در آمريكا 
حضور دارد، ديدار با شــكيل اونيــل يكى از بزرگترين 
بسكتباليســت هاى تاريخ را آرزوى برآورده شــده خود 

خواند و عكس آن را در توئيترش منتشر كرد.

على كريمى با نقل قولى از جمله فيلســوف آلمانى 
يعنى فردريش نيچه در اينستاگرامش، كه مى گويد 
چيزى كه شــما را نكشــد، قوى ترت مى كند، شايد 

نيم نگاهى به شرايط اخير خود دارد.

اشكانى:كارمان در مسابقات جهانى سخت است

بعد از دو ماه ابهام در مورد آينده مربى ايتاليايى

اعتراف هاى «كونــته»



 جامعه/ محمود مصدق 
مَنْ رَضِىَ عَنِ الله تعَالى باِلقَْليلِ 
زْقِ رَضِىَ الله مِنْهُ باِلقَْليلِ  مِنَ الرِّ

مِنَ العَْمَلِ.
هر كس بــه رزق و روزى كم از خدا راضى 

باشد، خداوند از عمل كم او راضى باشد.
این حدیثی از امام رضا )ع( اســت که حضرت 
عبد العظيم)عليه السلام( آن را روایت کرده است. 
حدیثی که می توان آن را به ضرورت کسب و کار 
حلال و با ســود کم اما پرُ خير و برکت در داد و 
ستدها تعميم داد. موضوعی که هرچند این روزها 
بسياری از تجار و بازاریان به آن توجه نمی کنند، 
اما هنوز هم می توان کاسبانی را سراغ گرفت که 
دریافت سود کم و رضایت مشتری را یک اصل 
اخلاقی، اجتماعی و اقتصادی می دانند و معتقدند 

رزق و روزی را خدای مهربان می رساند.

 برکت زندگی
محمد از بازاریان قدیمی تهران که در محدوده 
چهارراه گلوبندک نمایشگاه لوازم منزل دارد،یکی 
از همين افراد اســت. حضــور 7-6 خریدار در 
نمایشگاه نشان می دهد که از لحاظ مشتری در 
مضيقه نيست. او دریافت سود کم از مشتری را 
موجب برکت زندگی و افزایش ثروتش می داند و 
می گوید: از هر کالا حدود پنج درصد از خریدار 
ســود می گيرم که رقم کمی است. البته گاهی 
اوقات برای اینکه مشتری دست خالی برنگردد 
ســودی هم دریافت نمی کنــم. به همين دليل 
بعضی از مشــتریان تصــور می کنند که کالای 
مورد نظرشــان در مقایســه با آن چيزی که در 
مغازه های دیگــر دیده اند از کيفيت پایين تری 

برخوردار است.
وی با اشــاره به اینکه ســود کم موجب ثبات و 
افزایش مشتریانش شده است، می افزاید: وقتی 
گــردش کار بالا برود و فروش افزایش پيدا کند، 

نتيجه اش چيزی جز دخل پرُ پول نيست. 
وی بــا توجه به حضور زیاد مــردم در بازارهای 
بزرگ تهران و دیگر کلانشهرهای کشور دریافت 
سود زیر 10 درصد را به کاسب ها توصيه می کند 
و می گوید: با این سود هم مشتری راضی می شود 
و هم خدا که ناظر اعمال و برآورده کننده نيازها 

است راضی خواهد شد.

 سود زیر 8 درصد
با ســفارش »محمد« به ســراغ »افشــار« که در 
داخل بازار بــزرگ حجره کالای خــواب دارد، 
می روم. به گفته خودش 26 ســال پيش و پس 
از بازنشستگی از نيروی هوایی به کاسبی مشغول 

شده و از این بابت خوشحال است. 
وی نيز دریافت ســود کم از مشتری را نه تنها 
از لحاظ شــرعی و انســانی بلکه از بعُد علمی و 

شده  پذیرفته  امری  اقتصادی 
انــدازی  راه  از  و  می خوانــد 
تاکسی موبایلی به عنوان یک 
نمونه و تجربه موفق در دریافت 
ســود کــم در تهران اشــاره 
می کند و می گویــد: این نوع 
تاکسی ها اگرچه در مقایسه با 
تاکسی تلفنی ها یا تاکسی های 
بی سيم از مردم کرایه خيلی 
کمتری دریافت می کنند و یا 
بيشتر در حرکت هستند اما در 
عوض همواره مسافر دارند و به 
همين دليل درآمد مالی شان 
بيشتر از بقيه است به طوری 
که برخی از تاکســی تلفنی ها 
مشــتریان خود را از دســت 
داده و مجبور شده اند درشان 

را تخته کنند. 
وی سود 8 تا 12 درصدی را برای کاسبانی که در 
مناطق پر رفت و آمد فعاليت می کنند، مناسب 
ارزیابی می کند و می گوید: من زیر هشت درصد 
از مردم ســود می گيرم چــون حجره متعلق به 
خودم است و بابت آن اجاره ای نمی دهم؛ بنابراین 

دستم در این زمينه بازتر است. 
وی در خصــوص تأثير کســب مــال حلال و 

دریافت ســود کم از مشــتریان در زندگی اش، 
می گوید:هميــن که در زندگــی ام لنگ نزدم و 
محتاج هيچ کسی نشــدم و توانستم حجره ای 
که از پدربزرگم به پدرم و از او به من رســيده را 
برای فرزندم به ارث بگذارم، خدا را شکر می کنم 
در حالی که چند نفر از آشــنایان که در همين 
راسته حجره داشــته اند، با وجود دریافت سود 
بيــش از 20 درصدی از مردم قادر به انجام این 

کار نشده اند و این از آثار و برکات 
ســود کم و رفتــار منصفانه ام با 

مردم است. 
وی ميــزان ماليات، عــوارض و 
اجاره بهــای مغازه ها را در ميزان 
دریافت ســود از مشتری تعيين 
کننده می داند و تصریح می کند: 
کاســبی که ماهانه 20 ميليون 
تومان بابت مغازه اجاره می دهد و 
یا ساليانه حدود 20 تا 30 ميليون 
تومان ماليات و عوارض پرداخت 
می کند، باید آن قدر سود دریافت 
کند که علاوه بــر این هزینه ها 
بتواند زندگــی اش را تأمين کند 
در غير این صورت ورشکستگی 

در انتظارش است. 

 خدا تنهایم نگذاشت
»عباس احمــدی« رئيس ســابق اتحادیه ذوب 
فلزات هم از کاسب هایی است که سود کمی از 

مشتریانش دریافت می کند.
به گفته خودش50 سال پيش وقتی به کار لوله و 
اتصالات مشغول شده بود، لوله کيلویی 22 ریال 
بود،. او می گوید: کاسبی آن زمان با اکنون قابل 
قياس نيست.قدیم مردم به هم اعتماد داشتند.

حرف هم را باور می کردند اما حالا سوگند و چک 
همدیگر را هم قبول نمی کنند.

وی با اشــاره به این که اعتقادات مذهبی مردم 
به دليل اقدام های نامناســب برخی از مسئولان 
سُست شده اســت، می افزاید: دیگر برای خيلی 
از کاسب ها بویژه فروشندگان جوان مهم نيست 
که از چه طریقی پــول در می آورند. آن ها فقط 
می خواهنــد به قول معروف یک شــبه ره 100 
ســاله را طی کنند، بنابراین در این آشفته بازار 
با نرخ هایشــان هر کسی هر چه بتواند به مردم 
تيغ می زند. وی که به جای مردم از شرکت های 
توليدی ســود دریافت می کند، می افزاید: بابت 
فروش کالای شــرکت های توليدی از آن ها سه 
درصد ســود آن هم به صورت کالا می گيرم، به 
همين خاطر مشــتریان زیادی در تهران و دیگر 

نقاط کشور دارم.
وی حفظ آبرو، سلامت جسم و آرامش خاطرش 
را تأثير کسب روزی حلال و دریافت سود حداقلی 
از شرکت های توليدی می داند و می گوید: نه به 
کسی بدهکارم و نه در حق مردم جفا کردم، خدا 
هم با من مهربان بود و هيچ وقت در مشــکلات 
تنهایم نگذاشت. یعنی گاهی پول برای نقد کردن 
چک 5000 تومانی نداشــتم، اما از جایی رسيد 
کــه فکرش را نمی کردم، بنابراین تا کنون چکم 

برگشت نخورده است. 

رزق حلال، سود اندک، بركت بسيار 

کاسب هایی که برای جیب مردم کیسه ندوخته اند
چهارشنبه 4 مرداد 1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

ميراث فرهنگى نعمت است
سال ها دل طلب جام جم از ما می کرد

وان چه خود داشت ز بيگانه تمنا می کرد
چند روز پيش هتلی 20 طبقه در مشهد پایتخت معنوی کشور طعمه 
حریق شد. خبرگزاری ها به نقل از کارشناسان دليل این آتش سوزی 
را سوختن نمای ســاختمان که در ظاهر »کامبوزیت« و از مصالحی 
ناپایدار و غير بومی بوده است، دانستند. همين مسئله زمينه خسارات 

فراوان به این ساختمان شد.
در همين راســتا بد نيســت بار دیگر به اختصار به اهميت عناصر و 
متریال پایدار بومی و به طور کلی آثار با ارزش و ســرمایه های عظيم 

بومی ميراث فراموش شده این سرزمين، اشاره کنيم.
وقتی صحبت از مصالح بومی به ميان می آید، مقصود از آن در وهله 
نخست آجر است. مصالحی کاملاً بومی و محيط زیستی و مقاوم در 

مقابل آتش.
نقش آجر در بنا، همانند »نت« در موســيقی و »کلمه« در شعر است؛ 
آثار معماری و باغســازی و... ميــراث فرهنگی که در جای جای این 
سرزمين به عنوان تجربه هزاران ساله نياکان بصير ما وجود دارد، از آن 
منظر منشأ رشد و بالندگی سرزمين هزاران ساله ما بوده که بر اساس 
فطرت انسان و فطرت آفرینش خلق شده و سرمایه گرانسنگ زیست 
بوم ماست، به عبارتی این آثار؛ آینه هنر، فرهنگ، تاریخ، بوم شناسی، 
آمایش ســرزمين، انسان شناسی، نشانه شناسی، اقتصاد،سلامت و... 
اســت و ضمن آنکه از ارزش برون مرزی والایی برخوردار می باشــد، 
مورد توجه ایرانگردان، جهانگردان و ســياحان مختلف از سراسر دنيا 
می باشد، بســتر جذب جهانگردان و در پی آن زمينه ارتقای صنعت 
توریســم را فراهم می سازد تا آنجا که از »آندره ژید« فرانسوی گرفته 
تا »بورخس« آرژانتينی و به طور کلی جهانيان ســال ها و قرن هاست 
طالب این مواریث گرانســنگ ایران زمين می باشند، ولی خود ما که 
وارث این سرمایه های حيات بخش هستيم، متأسفانه با این همه دایره 
المعارف حيات و تمدن بيگانه هستيم و آن را رها کرده ایم که نتيجه 
آن نپذیرفتن ارزش های والای سبک زندگی ایرانی و اسلامی است که 
در دل معماری ایرانی و اســلامی خلق می شود؛ چرا که اساساً فضاها 
بر انســان ها اثر گذار است، چنان چه در ميدان نقش جهان اصفهان، 
احساس معرفت شناسی، تعالی، نگاه آسمانی و خداشناسی در آدمی 
بيدار می شــود، حال آنکه برای مثال در ميدان تازه تأسيس شهدای 
مشهد که باید همچون ميدان نقش جهان اصفهان با تعامل شهرداری 
با معماران و اســتادکاران آستان قدس رضوی شکل می گرفت، این 
ضرورت هویتی اتفاق نيفتاده اســت و اکنــون این ميدان تاریخی و 
مقــدس بدون وجاهت با روح معنوی و تاریخی آن اســت و حاصل 
این خود باختگی چيزی جز محو تمدن ایران اســلامی و اشاعه انواع 
ناهنجاری های گوناگون که امروزه مورد تمنای شــهر سازان و برنامه 

ریزان شهری شده است نيست. 
متأســفانه ما به گونه ای تمام قد تسليم تهاجم انواع متریال ناپایدار 
و سبک های معماری و باغســازی غير خودی شده و خود را رایگان 
در اختيار معماری و باغســازی غير خودی قــرار داده ایم و در مقابل 
از دســت دادن ســرمایه های مادی و معنوی خود، گوی سبقت را از 
یکدیگر می ربایيم. این در حالی اســت که پروفسور آوهاشی، رئيس 
صنعت گردشگری ژاپن، آثار معماری ایرانی را منحصر بفرد و در قله 
معماری جهان می داند.چه نيکوست از آبی که در کوزه داریم تشنه لب 
گرد جهان نگردیم؛ زیرا توجه به شعار مقدس استقلال در این حوزه 
هــم حال ما را و هم حال اقليم ما را خوب خواهد کرد. پس بيایيم تا 
دیر نشده از این آثار درس ها بگيریم و آن ها را در زندگی حال و آینده 
خویش بکار بندیم و بدانيم که آثار ميراث فرهنگی نعمت است؛ پس 

کفران نعمت نکنيم.

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس:
دریافت وجه نقد از بيماران درمراكز درمانى 

خلاف قانون است 
خانه ملت: عضو کميسيون 
بهداشــت و درمان مجلس 
گفت: بيمارستان ها به دليل 
نپرداختن بدهی بيمه ها دچار 
هستند. عدیده ای  مشکلات 

درخصوص  منوچهرجمالی 
طرح برخــی اخبار مبنی بر 
دریافت وجه نقد از بيماران 
دولتی  بيمارســتان های  در 

و تحت پوشــش وزارت بهداشت، گفت: در راستای نپرداختن بدهی 
بيمه ها به مراکــز درمانی دربرخی اخبار صحبت از نپذیرفتن بعضی 
بيمه ها ازسوی بيمارستان ها شده است، یعنی بيمار باید به شکل آزاد 
حــق درمان خود را پرداخت کند؛ بنابراین خبر دریافت وجه نقد هم 

به احتمال بسيار در راستای بی توجهی به پرداخت بدهی ها است.
وی با اشاره به اینکه اینگونه اقدام ها خلاف قانون است، افزود: انتظار 
می رود که سازمان های بيمه گر در اسرع وقت نسبت به پرداخت تمام 
بدهی های خودبه مراکز درمانی اقدام کنند، زیرا تحت فشار گذاشتن 
مراکز درمانی تا زمانی قابل تحمل خواهد بود و پس از مدتی مسئولان 
بيمارســتان ها شــاید ناچار به دریافت وجه نقد از بيمار و یا پذیرش 

نکردن برخی بيمه های درمانی باشند.

انتقاد سخنگوی ستاد مبارزه با مواد مخدر:
فقط 30 درصد معتادان تحت درمان قرار 

مى گيرند
فارس: سخنگوی ســتاد مبارزه با مواد مخدر با بيان اینکه تنها ۴0 
درصد معتادان شانس موفقيت ترک کامل دارند، گفت: دست کم 70 
درصد از معتادان می توانند درمان شــوند، اما در حال حاضر تنها 30 

درصد معتادان تحت درمان قرار می گيرند.
پرویز افشــار افزود: متأســفانه ما در امر مبارزه با مواد مخدر موفق 
نبوده ایم که گواه این ادعای من رشــد 6 برابری آمار اعتياد در کشور 
است این درحالی است که قبل از انقلاب ميزان معتادان کشور 500 

هزار نفر بود و امروز حدود 3 ميليون نفر افزایش یافته است.

یادداشت

خبر

گروه جامعه – محمود صدقى: معاون فرهنگی و اجتماعی 
ســازمان اوقاف و امور خيریه از اتمام کار احصا و شناسایی 
امامزادگان در کشــور خبر داد و گفت: دیگر به کسی اجازه 

نمی دهيم بقعه دایر کند. 
احمد شــرفخانی روز گذشته و در نشست خبری »تجليل از 
امامــزادگان و بقاع متبرکه« در پاســخ به قدس با اعلام این 
مطلب گفــت: در مجموع 8058 امامزاده و بقعه متبرکه در 

کشور وجود دارد که این آمار در همين حد باقی می ماند.
وی حُبّ ایرانيان به اهل بيت )ع(، سفارش ائمه معصوم )ع( و 
ظلم و جور بنی اميه و بنی عباس عليه امامزادگان و سادات 
را مهم ترین عوامل هجرت این بزرگواران به ایران دانســت و 
تصریح کرد: حُبّ مردم این سرزمين به سادات به حدی بود 
که امام جعفر صــادق )ع( به فرزندانش توصيه می کنند که 
به ایران و شــهر قم بروید. یا امام رضا )ع( پس از هجرتشان 

به ایران و درک علاقه مردم به اهل بيت چنين درخواســتی 
می کننــد. در واقع به تعبيری هجرت امامــزادگان به ایران 

دستور ائمه معصوم )ع( بوده است. 
به گفته وی آســتان امامزادگان مرکز رشــد و تعليم انسان 
معنوی و عبودیت و بندگی به خدای متعال است و اگر امروز 
در ایران فرهنگ قرآن و اهل بيت )ع( جاری و ساری است به 

خاطر وجود این بزرگواران است. 
شرفخانی در ادامه به مسائل و شبهات مطرح شده در ارتباط 
با امامزادگان در فضای مجــازی پرداخت و گفت: بعضی ها 
از عجيب بودن تعداد زیاد امامــزاده وبقاع متبرکه در ایران 
می پرسند که در پاسخ باید گفت پس از وقوع انقلاب اسلامی 
امامزاده ای در کشور افزایش نيافته و همواره تعداد امامزاده ها 

ثابت بوده است. 
وی با اشــاره به برخورد جمهوری اســلامی ایران با خرافه 

پرســتی و ترویج مســائلی که صحت ندارد، تصریح کرد:در 
صورت مشاهده هر نوع ساخت بقعه بدون سند آن را تخریب 
می کنيم. وی درباره نام های ایرانی برخی از امامزاده ها و بقاع 
متبرکه که در فضای مجازی منتشرمی شود، گفت: معمولاً 
این اسامی نام واقعی آنان نيست، بلکه این بزرگواران به آن ها 
در آن محل و منطقه مشهور شده اند. شرفخانی در خصوص 
این شبهه که تمام امامزادگان موجود در کشور فرزندان امامان 
نيســتند، گفت: بعضی از آن ها بلافصــل از فرزندان امامان 
معصوم هســتند و بســياری هم از نوادگان آن ها می باشند. 
البته برخی هم ازبزرگان و مشاهير آن منطقه می باشند که 
مردم برای آن ها احترام زیادی قایل هستند.وی دليل انتشار 
این گونه شبهات در شبکه های ماهواره ای و فضای مجازی را 
توطئه وهابيت خواند و گفت:آن ها نمی توانند تحمل کنند که 
امامزادگان در ایران مراکز تبليغ اسلام ناب محمدی شده اند؛ 
بنابراین تمام تلاش خود را برای ایجاد شبهه انجام می دهند. 
شرفخانی سپس به برنامه های ســازمان متبوعش در دهه 
کرامت پرداخت و گفت: به مناسبت این ایام در 2100 بقعه 
متبرکه برنامه های ویژه فرهنگی و اجتماعی برگزار می شود. 

 وی با اشــاره به برگزاری همایش تجليل و بزرگداشــت از 

امامــزادگان در 317 امامزاده در دهه کرامت،گفت: علاوه بر 
این بــرای اینکه بتوانيم ارتباطی معنوی بين حرم رضوی و 
امامزادگان داشته باشــيم، در 167 امامزاده طرح زیر سایه 
خورشيد را با حضور خادمان برگزار می کنيم. ضمن اینکه در 
روز ميلاد این حضرت خادمان 170 امامزاده،به سمت آستان 

مقدس رضوی حرکت می کنند.
وی برپایی نمایشگاه فانوس هدایت در 1700 امامزاده و قرائت 
صلــوات خاصه امام رضا )ع( را از دیگر برنامه های ســازمان 
اوقاف و امور خيریه در دهه کرامت یاد کرد و گفت: همچنين 

مراسم غبار روبی 232 امامزاده در این ایام انجام می شود.

معاون فرهنگى و اجتماعى سازمان اوقاف و امور خيریه:

بقعههایبدونسندراتخریبمیکنیم

 سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور عنوان کرد یک نماینده مجلس خبر داد عضو کمیسیون اجتماعی مجلس بیان کرد رئیس بنیاد مستضعفان اعلام کرد

هبه ۴0 هزار سند »بنياد علوى« به  
محرومان از سوى رهبر انقلاب

 ثبت یک طلاق به ازاى هر
 ۴ ازدواج 

تبدیل وضعيت نيروهاى قراردادى 
به رسمى 

31 هزار تومان هزینه هوشمند 
كردن كارت هاى ملى

 فارس: رئيس بنياد مستضعفان درباره اهدای اسناد علوی 
توسط این بنياد گفت: تاکنون حدود ۴0 هزار سند به ارزش 
600 ميليارد تومان به مردم مناطق محروم واگذار شده که 

٩٩ درصد آن هبه از سوی رهبر معظم انقلاب بوده است.
 محمد سعيدی کيا بيان کرد: این نهاد در بخش های خدمات 
حمایتی، اجتماعی، فرهنگی، ســلامت، توانمندســازی و 

اشتغال پایدار با همه توان به کار خود ادامه خواهد داد.
وی تأکيد کرد: همه باید دســت در دست هم تلاش کنيم 
تا این نهــاد انقلابی به معنای واقعی کلمــه بنيادی برای 
مستضعفان باشد.وی با بيان اینکه هر سال تلاش می کنيم 
بيش از پيش به اهداف عاليه بنياد نزدیک تر شــویم، افزود: 
۴3 درصد از سود شرکت های تحت پوشش این نهاد در سال 

جاری صرف محروميت زدایی می شود. 
مهندس سعيدی کيا با اشاره به شعار امسال تأکيد کرد: همه 
اقدام های اقتصادی و اجتماعی بنياد با سرلوحه قرار دادن این 
شعار و راهبرد کلی عملياتی می شود و تلاش گروه بنياد باید 
تحقق حداکثری این شعار در همه مؤسسات و شرکت های 

تابعه بنياد باشد.

خانه ملت: عضو کميسيون اجتماعی مجلس گفت: پنهان 
کاری و ســرپوش گذاشتن راهکار مناســبی برای کنترل 

آسيب های اجتماعی نيست.
شکور پورحسين تصریح کرد: متأسفانه آمارهای دقيقی از 
آســيب های اجتماعی ارائه نشده و گاهی در این آمارها هم 
تناقض وجود داشــته که این موضوع نشــانه نبود پذیرش 
آسيب های اجتماعی است به عنوان مثال در ماه های اخير 
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی آمار بيکاران را 3 ميليون 
و 600هــزار نفر اعــلام در حالی که مرکــز پژوهش های 
 مجلــس این آمــار را 7 ميليــون و 500 هــزار نفر اعلام

 کرد.
وی با یادآوری ثبت یک طلاق به ازای هر ۴ ازدواج در کشور، 
گفت: اعتياد عامل 50 درصد طلاق ها و ۴6 درصد سرقت ها 
بوده و بيشترین فراوانی طلاق ها مربوط به کلانشهرها است، 
عــلاوه بر این 2/5 ميليون زن سرپرســت خانــوار داریم و 
همچنين 11 ميليون حاشيه نشــين در کشور وجود دارد 
 کــه 3 ميليون از آن ها در مشــهد، اهــواز و تهران زندگی

می کنند.

خانه ملت: عضو کميسيون اجتماعی مجلس گفت: تبدیل 
وضعيت نيروهای قراردادی به رسمی در لایحه دائمی کردن 
قانون مدیریت خدمات کشــوری تعيين تکليف می شــود. 
ســلمان خدادادی با اشــاره به اینکه سال گذشته به عنوان 
رئيس کميسيون اجتماعی سه نامه به رئيس جمهور در جهت 
تعيين تکليف دائمی کردن قانون مدیریت خدمات کشوری 
ارسال کردم، افزود: کميسيون اجتماعی در آن مقطع تصميم 
گرفت که در جریان دائمی کــردن قانون مدیریت خدمات 
کشــوری در برخی مواد اصلاحاتی صورت گيرد، تا نيروهای 
قراردادی با بيش از 15 سال سابقه به رسمی تبدیل وضعيت 
شوند. وی با بيان اینکه وجود نيروهای قراردادی و شرکتی با 
چندین سال سابقه کار به هيچ عنوان عادلانه نيست، تصریح 
کرد: بی توجهی به تبدیل وضعيت این افراد بی انگيزگی در 
نيروها درســازمان ها ایجاد می کند، زیرا دروزارتخانه ای برای 
یک نوع کار فردی با قرارداد تنها یک ميليون تومان دریافت 
می کند؛ اما فرد رسمی 3 تا ۴ ميليون تومان دریافت می کند؛ 
این رویه نوعی بی انگيزگی ایجــاد می کند، بنابراین عدالت 

ایجاب می کند این افرادتبدیل وضعيت شوند.

ميزان: سخنگوی ســازمان ثبت احوال کشور گفت: رقم 
دریافتی برای صدور کارت ملی هوشــمند 31 هزار تومان 
است و مردم برای دریافت این کارت مبلغ بيشتری پرداخت 
نکنند.ســيف الله ابوترابی گفت: برای صــدور کارت ملی 
هوشــمند باید 20 هزار تومان بابت واریز به حساب خزانه، 
٩000 تومــان جهت تکميل فرآیند نام نویســی، عکس و 
ارسال و مراســلات و همچنين 2000 تومان بابت تحویل 

پرداخت شود که مجموع مبلغ 31 هزار تومان می شود.
وی گفــت: برخی هموطنان گلایه هایــی در این خصوص 
مطرح می کنند که مبلغ دریافتی از آنان بيش از این است 
که این تخلف است.ابوترابی ادامه داد: درصورتی که کسی با 
مبلغی بيش از این مواجه شد به روابط عمومی سازمان ثبت 

احوال کشور اعلام کند تا موضوع پيگيری شود.
وی اظهار کرد: کارت های ملی فعلی که تاریخ صدورشــان 
پيش از سال 8٩ است فقط تا پایان امسال اعتبار دارند و با 

آغاز سال ٩7 باطل می شوند.
ابوترابی ادامه داد: با پيش بينی های انجام شده فرآیند صدور 

کارت بيش از یک ماه به طول نمی انجامد.

حبيب الله متحدین، كارشناس ارشد معمارى وباغسازى بومى 

سيره رضوى
دهه کرامت؛ فرصت مناسبی است تا ضمن مرور سيره متعالی امام هشتم ) ع ( 

راه های ترویج آن نيز در جامعه امروز مورد تحليل قرار گيرد.
سرویس جامعه به همين بهانه ضمن طرح یکی از موضوعات مبتلابه جامعه در 
قالب احادیث موضوعی آن امام رئوف، سعی خواهد کرد از منظر کارشناسان به 

تحليل و بررسی آن بپردازد.
در مجال امروز، به بررســی موضوع قناعت در کسب رزق و روزی، با نگاهی به 

حدیثی از آن بزرگوار پرداخته ایم.
امام رضا عليه السلام مى فرمایند:هر كـس به رزق و روزى كم از 

خدا راضى باشد، خداوند از عمل كم او راضى خواهد بود 
بحـارالانـوار،ج ۷۸،ص 3۵۷
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